
ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE
informačný spravodaj

XXVII. ročník č. 3/2020 vydáva mesto Sládkovičovo

Výstavba novej materskej školy v Sládkovičove POZVÁNKY
15.8.2020 o 18.30 hod. pred Inovatechom
Deň Csemadoku
Účinkujú: detské folklórne súbory Kis 
Megyer a Csilizke, citarová skupina 
Kisze z Csorvásu, FS Mórinca, speváčky 
Réka Horváth a Orsolya Ravasz, tanečná 
skupina Megyer. O zábavu sa postará 
skupina Balance Band.

22. - 23.8.2020 od 9.00 hod. na rybníku 
Vincov les
24-hodinové rybárske preteky
Štartovné: 30 € na 2 udice
Hodnotené budú 3 najťažšie ulovené 
ryby. Predpredaj štartovných lístkov 
-  v rybárskom dome na Fučíkovej ul. 
4 v dňoch výdaja povolení na rybolov. 
Informácie u Mgr. Petra Chrenka na t.č. 
0903 134 671. 

28.8.2020 o 10.00 hod. pri starom 
kultúrnom dome 
Kladenie vencov pri 
príležitosti SNP

31.8.2020 o 19.00 hod. pred Inovatechom
Vatra ústavy
Účinkujú: Spevokol Klubu seniorov 
Sládkovičovo,  citarová skupina Dió héj, 
folklórna skupina Dudváh, hudobná 
skupina Dušana Fóku.

O ďalších podujatiach vás budeme 
informovať priebežne prostredníctvom 
mestského rozhlasu, webovej stránky 
mesta a FB stránky Život v Sládkovičove  
v závislosti od prijatých opatrení Úradu 
verejného zdravotníctva SR v súvislosti s 
výskytom ochorenia Covid-19.

Mesto Sládkovičovo má v súčasnosti 
4 materské školy:

• MŠ na Fučíkovej ulici
• MŠ na ulici Janka Kráľa
• MŠ na sídlisku J. Dalloša
• MŠ na Abrahámskej ceste s vyučo-

vacím jazykom maďarským.
Materské školy v našom meste boli 

postupne rozšírené, rekonštruované 
a opravené. V roku 2016 bola realizo-
vaná rekonštrukcia priestorov bývalého 
hospodárskeho pavilónu MŠ na sídlisku 
J. Dalloša, kde boli vytvorené dve triedy 
s kapacitou 30 detí. V roku 2018 bola rea-
lizovaná rekonštrukcia MŠ s vyučovacím 
jazykom maďarským na Abrahámskej uli-
ci a v roku 2019 bola na ulici Janka Kráľa 
rozšírená kapacita materskej školy o dve 
triedy s kapacitou 30 detí, tiež bolo za-
bezpečené zateplenie materskej školy 
a rekonštrukcia vykurovacieho systému. 
Celkové náklady vynaložené na rozšíre-
nie, rekonštrukciu a opravu materských 
škôl boli vo výške 680 551 eur, z toho 
nenávratné finančné prostriedky získa-
né z rôznych projektov boli vo výške 
504 770 eur, vlastné zdroje mesta boli 
175 781 eur. Ostala potreba vyriešiť pre-
stavbu materskej školy na Fučíkovej uli-
ci.

Materská škola na Fučíkovej ulici má 
zlý technický stav, časť materskej ško-
ly bola odstavená, jej kapacita znížená. 
Z hore uvedených dôvodov sme hľadali 
zdroje na rekonštrukciu materskej školy. 
Prístupné boli finančné zdroje z Operač-
ného programu Ľudské zdroje výzvy č. 
OPLZ-PO6-SC612-2019-2 Ministerstva 
vnútra SR.

Po preštudovaní výzvy sme sa roz-
hodli, že nebudeme rekonštruovať 
jestvujúcu materskú školu (v prípade 
rekonštrukcie boli k dispozícii zdroje vo 
výške 2 700 eur/dieťa), ale postavíme 
novú materskú školu (v takom prípade 
boli zdroje vo výške 8 950 eur/dieťa). 
V prípade plánovanej kapacity MŠ pre 
60 detí môžeme získať nenávratné fi-

nančné prostriedky vo výške 60 detí x 
8 950 eur/dieťa = 537 000 eur.

Počas hľadania miesta novej mater-
skej školy sme analyzovali 3 možné loka-
lity výstavby. Po rokovaní s poslancami 
MZ bolo vybraté miesto výstavby novej 
materskej školy - areál Spojenej školy na 
Školskej ulici 1087. Areál je dostatočne 
veľký, okrem hlavnej budovy základnej 
školy sa tu nachádza aj telocvičňa, stra-
vovacie zariadenie, športoviská a 4 byty 
pôvodne postavené pre učiteľov základ-
nej školy. Začala sa príprava projektovej 
dokumentácie a projektu na získanie ne-
návratných finančných prostriedkov. 

Nová materská škola pre 60 detí je 
navrhnutá ako prízemná nepodpivničená 
budova s pôdorysnými rozmermi 37,16 
x 17,66 m. Budova má pozdĺžny nosný 
systém zo železobetónového prefabriko-
vaného skeletu. Obvodový plášť a výpl-
ne otvorov sú navrhnuté tak, aby spĺňali 
tepelno-technické normy. Vonkajšie okná 
a dvere sú hliníkové, povrchové úpravy 
a vnútorné vybavenie materskej školy 
je nadštandardné. Celkové rozpočtové 
náklady vrátane zariadenia materskej 
školy sú vo výške 838 392,98 eur, z toho 
celkové oprávnené výdavky sú v sume 
621 465,60 eur, výška nenávratných fi-
nančných prostriedkov je 590 392,32 eur.

Počas stavebného konania bola na 
mestský úrad doručená petícia a námiet-
ky proti výstavbe materskej školy. 

Počas prerokovania námietok a pe-
tície bolo zrejmé, že chýbala dostatočná 
informovanosť dotknutých. No po dosta-
točnom vysvetlení projektu dotknutí sú-
hlasili s výstavbou novej materskej školy.

Mesto Sládkovičovo dňa 26. júna 
2020 odovzdalo projekt na získanie ne-
návratných finančných prostriedkov a te-
raz netrpezlivo čakáme na vyhodnotenie 
nášho projektu.

Ing. Anton Szabó
                                 primátor mesta
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Z 20. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove, 17.6.2020 

Z 21. mimoriadneho zasadnutia 
Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove, 24.6.2020 

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program rokovania 20. zasadnutia MZ.
• Zástupcov mesta do dozornej rady Vo-

dárenskej spoločnosti Sládkovičovo, 
spol. s r.o. ktorými sa stali: MVDr. 
Pavol Bartaloš, Alexander Bende, Ing. 
Boris Brunner, Koloman Hrdlica, Mgr. 
Edita Katonová, Ing. Štefan Lauko, 
JUDr. Alexandra Machanová, Attila 
Srejner, Eva Sudová, PhDr. PaedDr. At-
tila Takács, Agáta Zelinková. 

• Zástupcov mesta do dozornej rady Ter-
málneho kúpaliska Vincov les, s. r. o., 
ktorými sa stali: MVDr. Pavol Bartaloš, 
Alexander Bende, Ing. Boris Brunner, 
Koloman Hrdlica, Mgr. Edita Katono-
vá, Ing. Štefan Lauko, JUDr. Alexandra 
Machanová, Attila Srejner, František 
Ruman, Eva Sudová, PhDr. PaedDr. At-
tila Takács, Agáta Zelinková.

• Celoročné hospodárenie Mesta Sládko-
vičovo bez výhrad.

• Použitie prebytku rozpočtového hospo-
dárenia za rok 2019 vo výške 146 938,70 
€ na tvorbu rezervného fondu.

• 2. úpravu rozpočtu Mesta Sládkovičo-
vo na rok 2020 navýšením príjmovej 
i výdavkovej časti rozpočtu vo výške 
2 876 629 €

• Poskytnutie dotácie z rozpočtu Mesta 
Sládkovičovo na rok 2020 Stolnoteniso-
vému oddielu TJ Slavoj Sládkovičovo 
vo výške 4700 € na celoročnú činnosť 
oddielu.

• Predloženie Žiadosti o NFP za účelom 
realizácie projektu: „Využitie geoter-
málnej energie s použitím tepelného 
čerpadla“, zabezpečenie realizácie pro-
jektu, zabezpečenie finančných pro-
striedkov na spolufinancovanie reali-
zovaného projektu zo strany žiadateľa 
z rozpočtu mesta vo výške 24 181,25 €, 
t. j. 5% sumy celkových oprávnených 
výdavkov vo výške 483 624,88 €. 

• Zriadenie vecného bremena „in rem“ v 
prospech každodobého vlastníka opráv-
neného pozemku spočívajúce v neob-
medzenom práve vstupu, prechodu a 
prejazdu peši, motorovými a nemotoro-
vými dopravnými prostriedkami, stroj-
mi a mechanizmami v celom rozsahu 

cez zaťažený pozemok, ktorý je vedený 
na LV č. 1705 ako parcela č. 3113/1. 
Vecné bremeno sa zriadi v prospech ne-
hnuteľností vedených na LV č. 4213 ako 
parcela č. 3105/1, parcela č. 3104.

• Zámer odpredaja majetku mesta Slád-
kovičovo z dôvodu hodného osobitné-
ho zreteľa pre žiadateľa Ľudovíta G. a 
manželky Kataríny G. za kúpnu cenu 
20,-/m2.

• Odpustenie nájomného a nákladov spo-
jených s užívaním príslušných častí spo-
ločných priestorov v budove  Poliklini-
ky za mesiac apríl  vo výške 50%, za 
máj 20% na základe žiadosti používate-
ľov spojených priestorov.

Mestské zastupiteľstvo zrušilo:

• Časť uznesenia č.6/MZ-2018 zo dňa 
19.12.2018 a uznesenie č. 30/MZ-2019 
zo dňa 23.1.2019 týkajúce sa obsadenia 
funkcie podpredsedu   Sociálnej a byto-
vej komisie a člena Finančnej komisie 
pri MZ Sládkovičove z dôvodu zániku 
mandátu Ing. Pavla Dovala.

• Uznesenie č. č.89/MZ-2018 zo dňa 
18.09.2019.

• Uznesenie č.90/MZ-2019 zo dňa 
18.09.2019.

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:

• Písomné vzdanie sa mandátu poslan-
ca MZ v Sládkovičove Ing. Pavla Do-
vala k 14.5.2020 a konštatovalo, že 
PhDr. PaedDr. Attila Takács nastúpil 
za poslanca MZ ako náhradník, ktorý 
19.5.2020 zložil sľub poslanca MZ. 

• Vzdanie sa členstva Ing. Jaroslavy Ba-
giovej a Mgr. Ivany Vavríkovej vo Fi-
nančnej komisii pri MZ v Sládkovičove. 

• Stanovisko hlavného kontrolóra mesta 
Sládkovičovo k záverečnému účtu mes-
ta za rok 2019 a skonštatovalo, že plne-
nie rozpočtu za rok 2019 bolo v súlade 
so schváleným rozpočtom.

• Účtovnú závierku a Správu o hospodár-
skom výsledku spoločnosti Vodárenská 
spoločnosť Sládkovičovo, spol. s r. o. za 

rok 2019.
• Účtovnú závierku a Správu o hospodár-

skom výsledku spoločnosti Technické 
služby Sládkovičovo, spol. s r. o. za rok 
2019.

• Účtovnú závierku a Správu o hospodár-
skom výsledku spoločnosti Termálne 
kúpalisko Vincov les, s. r. o.   za rok 
2019.

• „Petíciu proti umiestneniu stavby Ma-
terskej školy v areáli  Spojenej školy, 
Školská 1087, Sládkovičovo“,  adreso-
vanú primátorovi mesta Sládkovičovo 
a poslancom MZ mesta Sládkovičovo

Mestské zastupiteľstvo zvolilo:

• Agátu Zelinkovú za podpredsedníč-
ku   Sociálnej a bytovej komisie pri MZ 
v Sládkovičove  a PhDr. PaedDr. Attilu 
Takácsa za člena Finančnej komisie pri 
MZ v Sládkovičove.

• Mgr. Evu Miklosovú za členku Finanč-
nej komisie pri MZ v Sládkovičove.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

• Vstúpenie do členskej základne Mikro-
regiónu 11 PLUS.

• Návrh na zrušenie uznesenia č. 286/
MZ- 2018 zo dňa 13.06.2018 o po-
skytnutí zľavy vo výške 50% na vstup-
nom pre občanov mesta Sládkovičovo 
do Termálneho kúpaliska Vincov les 
s okamžitou platnosťou. 

• Žiadosť vlastníkov bytov a nebytových 
priestorov o odpredaj priľahlých po-
zemkov k bytovému domu Fučíkova č. 
340 Sládkovičovo.

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk.

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program rokovania 21.mimoriadneho  
zasadnutia MZ  v Sládkovičove.

• Predloženie Žiadosti o NFP na SO za 
účelom realizácie projektu s názvom 
„Rozšírenie kapacity MŠ Fučíkova vý-
stavbou nového objektu“.

• Zabezpečenie finančných prostriedkov 
na povinné spolufinancovanie projektu 
vo výške min. 5% z celkových opráv-
nených výdavkov na projekt, zabez-
pečenie financovania neoprávnených 
výdavkov projektu z rozpočtu mesta, 
pričom celkové  náklady na realizáciu 
projektu sú  vo výške 838 392,98 eur, 

z toho celkové oprávnené výdavky sú 
vo výške  sume 621 465,60 eur, výška 
NFP v sume 590 392,32 eur, výška 5% 
spolufinancovania mesta 31 058,28 eur 
a neoprávnené náklady 301 392,98 eur.

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk.

MESTO INFORMUJE
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nájomného  bytu na Fučíkovej ul.  po 
Mariánovi Sz. Ivete L. od 01.09.2020 na 
dobu určitú – na jeden rok.

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk.

Výzva pre vlastníkov psov na území mesta Sládkovičovo

Výsledky výberových konaní na obsadenie funkcií riaditeľov škôl

Ponuka pracovných miest

Z  22. mimoriadneho zasadnutia 
MZ v Sládkovičove, 22.7.2020

Poďakovanie

Mesto Sládkovičovo vyzýva vlastní-
kov psov, aby: 

1. Zabezpečili trvalé označenie psa trans-
pondérom (čipom obsahujúcim základ-
né údaje o psovi a jeho majiteľovi) pred 
prvou zmenou vlastníka psa, najneskôr 
však do 12 týždňov veku psa a uviedli 
identifikačné údaje psa a údaje o vlast-
níkovi psa v centrálnom registri spo-
ločenských zvierat podľa § 19 ods. 9 
zákona č. 39/2007 Z. z. o veterinárnej 
starostlivosti. Za nesplnenie povinnosti 
uloží orgán veterinárnej správy vlastní-
kovi psa pokutu vo výške 50 €.

Na základe výsledkov uskutočnených 
výberových konaní na obsadenie funkcií 
riaditeľov/riaditeliek škôl v zriaďovateľ-
skej pôsobnosti mesta Sládkovičovo a ná-
vrhu jednotlivých školských rád primátor 
mesta Ing. Anton Szabó vymenoval od 
1.júla 2020 na funkčné obdobie 5 rokov 
do funkcie riaditeľky Základnej školy 
s materskou školou Sándora Petőfiho s vy-
učovacím jazykom maďarským – Petőfi 

Sándor Alapiskola és Óvoda, Richterova 
1171, Sládkovičovo – Diószeg PaedDr. 
Katalin Takács a do funkcie riaditeľky 
Spojenej školy, Školská 1087, Sládko-
vičovo PaedDr. Slávku Kramárovú. 
Obom riaditeľkám našich škôl prajeme 
veľa úspechov v ich náročnej práci. 

V mene mestskej samosprávy ďaku-
jeme bývalej riaditeľke Základnej školy 
s materskou školou Sándora Petőfiho s vy-

Evanjelický a.v. cirkevný zbor v Slád-
kovičove, ďakuje mestskej polícii, p. 
Jozefovi Vargovi za vyriešenie situácie, 
pri ktorej došlo k poškodeniu cirkevného 
majetku. 

Zároveň ďakujeme p. Viliamovi Brun-
nerovi a ďalším pomocníkom za poskyt-
nutú pomoc pri odstránení škody, ktorá 
cirkevnému zboru vznikla. 
     
                            S vďakou cirkevný zbor

2. Podali daňové priznanie k dani za psa 
staršieho ako 6 mesiacov na Mestskom 
úrade v Sládkovičove v zmysle § 26 
zákona 582/2004 Z.z.. Mesto vydá dr-
žiteľovi psa evidenčnú známku. Daňov-
níkovi, ktorý nepodal daňové priznanie, 
správca dane podľa § 15 ods. 3 zákona  
č. 563/2009 Z.z. v znení neskorších 
predpisov určí daňovú povinnosť podľa 
pomôcok, ktoré má k dispozícii  alebo 
ktoré si sám zaobstará, pričom v zmysle 
§ 155 ods. (1) môže daňovníkovi uložiť 
pokutu.
Daňovník, ktorý mal prihláseného psa a 
už nie je vlastníkom  (pes zahynul, pre-
dal ho, daroval alebo sa stratil) oznámi 

zánik daňovej povinnosti.
Formulár na  daňové priznanie, ako aj 
zánik daňovej povinnosti k dani  za psa 
si majiteľ, resp. držiteľ psa  môže vy-
zdvihnúť na Mestskom úrade v Sládko-
vičove na oddelení daní alebo stiahnuť 
z www.sladkovicovo.sk.

3. Dodržiavali podmienky držania a chovu 
psov stanovené Všeobecne záväzným 
nariadením vydaným mestom Sládko-
vičovo č. 35/2003 v znení neskorších 
dodatkov.

Ing. Gábor Krommer
prednosta MÚ

učovacím jazykom maďarským – Petőfi 
Sándor Alapiskol és Óvoda, Richterova 
1171, Sládkovičovo – Diószeg Mgr. Márii 
Halásovej za jej doterajšiu prácu vo funk-
cii riaditeľky školy ako aj za jej dlhoročnú 
aktívnu pedagogickú činnosť. 

Ing. Mária Gubíniová
vedúca odboru vnútornej správy

Mesto Sládkovičovo príjme do pracov-
ného pomeru opatrovateľov alebo opatro-
vateľky na opatrovanie fyzických osôb 
odkázaných na pomoc inej fyzickej osoby 
na plný pracovný úväzok. Podmienkou 
je absolvovaný akreditovaný kurz opatro-
vania najmenej v rozsahu 220 hodín alebo 
splnené kvalifikačné predpoklady podľa § 
84 ods. 8 zákona NR SR č. 448/2008 Z. z. 
o sociálnych službách v znení neskorších 
predpisov.

Záujemcovia môžu doručiť (poš-
tou, e-mailom alebo osobne) žiadosť so 
stručným životopisom a kópiou dokladu 
o vzdelaní alebo o absolvovaní akredito-
vaného kurzu priebežne na adresu: 

Mestský úrad Sládkovičovo, Fučíkova 
329, 925 21 Sládkovičovo alebo na slad-
kovicovo@sladkovicovo.sk.

Ing. Gábor Krommer
prednosta MÚ

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program rokovania 22.mimoriadneho  
zasadnutia MZ  v Sládkovičove.

• Bezplatný prevod nehnuteľnosti vo 
vlastníctve Slovenského pozemkového 
fondu, na ktorom sa bude realizovať ve-
rejno-prospešná stavba „Kanalizácia a 
ČOV, Sládkovičovo, Nový Dvor“.

• Pridelenie jednoizbového nájomného  
bytu na Fučíkovej ul. po Denise N. Ka-
taríne R. od 01.08.2020 na dobu určitú 
– na jeden rok.

• Pridelenie bezbariérového trojizbového 

MESTO INFORMUJE

Zberný dvor od 1.7.2020

Pondelok  7.00 - 18.00
Utorok  7.00 - 15.30
Streda 7.00 - 15.30
Štvrtok 7.00 - 18.00
Piatok 7.00 - 15.30
Sobota 7.00 - 12.00
Nedeľa ZATVORENÉ
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

 K dňom s neopakovateľ-
nou atmosférou patrí určite 
posledný deň školského roka. 
O to viac v tomto roku, ktorý 
bol iný ako tie predchádza-
júce. Od polovice marca sme 
vymenili vyučovanie v škole 
za digitálne vzdelávanie, učili 
sme sa prekonávať nové výzvy 
a prekážky. Ale vďaka usilov-
nosti väčšiny žiakov, obetavej 
a zodpovednej práci peda-
gógov, spolupráci a  pomoci 
rodičov sme ich zvládli a 29. 
júna sme slávnostne ukonči-
li školský rok 2019/2020. Na 
úvod vystúpila s básničkou 
naša prváčka Mia Homéro-
vá a milú pesničku zaspieval 
Martin Kajan. Príhovory pred-
niesli pani riaditeľka PaedDr. 

Slávka Kramárová a pán pri-
mátor Ing. Anton Szabó. Opäť 
sme ocenili a odmenili najlep-
ších žiakov, ktorí sa pod vede-
ním svojich pedagógov počas 
školského roka zúčastňova-
li rôznych olympiád, súťaží 
a aktivít, ale aj najaktívnejších 
športovcov a zberačov papie-
ra. Za všetkých deviatakov sa 
s vedením školy, pedagógmi, 
zamestnancami školy i mlad-
šími spolužiakmi príhovorom 
rozlúčili Sofia Šuľanová a Lu-
káš Lahvička z 9.A triedy. Na 
záver pani riaditeľka všetkým 
prítomným popriala krásne 
leto, veľa zážitkov a predo-
všetkým zaslúžený oddych na 
načerpanie nových síl do ďal-
šieho školského roka.

Stalo sa už zvykom, že 
prvé dni prázdnin sa v našej 
škole koná letný tábor, ktorý sa 
teší veľkému záujmu žiakov. 
Tvorivých a zaujímavých ak-
tivít bolo opäť neúrekom. Žia-
ci si vyrábali slnečné hodiny, 
vlajku priateľstva, zmrzlinky 
a slnečné okuliare z papiera, 
postavy z prírodnín, vlastnú 
plastelínu i sliz. Vyskúšali si 
lukostreľbu, maľovanie noha-
mi, prácu s hlinou. Čakali na 
nich aj rôzne športové aktivity 
a súťaže. Za odmenu dostávali 
žetóny, ktoré si mohli v táboro-
vom obchode vymeniť za slad-
kosti a rôzne milé drobnosti. 
Poobede relaxovali pri bazéni-
ku, alebo sa zabávali tancom a 
spevom. Zavítalo k nám aj  Di-

vadielko Maťo s predstavením 
Ministerstvo nápadov, ktoré sa 
deťom veľmi páčilo a veľa sa 
pri ňom nasmiali. Tento rok 
sme zrealizovali aj celodenný 
výlet do Bojníc. Najprv si deti 
pozreli miestnu ZOO a potom 
sa zabávali v GUMI LAN-
DE na rôznych nafukovacích 
atrakciách. Veríme, že všet-
kým zúčastneným sa v letnom 
tábore páčilo. Už teraz pripra-
vujeme letnú školu, ktorá bude 
prebiehať počas posledného 
augustového týždňa a nebude 
sa v nej len učiť, ale aj hrať, 
zabávať a tvoriť.

Vedenie školy

ŠKOLY
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O činnosti ZŠ s MŠ Sándora Petőfiho s VJM

Významné výročie Strednej školy v Sládkovičove

Na základe rozhodnutia 
Ústredného krízového štábu 
Slovenskej republiky počnúc 
dňom 16. marca 2020 až do 
odvolania sa prerušilo vyu-
čovanie na všetkých školách 
na Slovensku. Táto situácia 
postavila celú spoločnosť 
pred vážne výzvy. Na ško-
lách sa zaviedlo online vy-
učovanie, použili sa všetky 
elektronické médiá, aby sa 
žiaci dostali k adekvátnemu 
vzdelávaniu. 

Touto cestou by sme sa 
chceli poďakovať deťom, ro-

dičom, že v tejto neľahkej si-
tuácii boli trpezliví, vytrvalí 
a spolupracovali s pedagóg-
mi, podporovali ich v práci. 

Milé deti! Prajeme vám 
krásne prázdniny s množ-
stvom zážitkov, aby ste na-
čerpali dostatok síl do ďal-
šieho školského roka! 

Mgr. Katalin Balogh

Uplynulo dlhých 70 rokov, 
čo sme naposledy sedeli v la-
viciach našej milej školy, kde 
sme ukončili 9 ročné štúdium 
na Strednej škole v Sládkovi-
čove. Bolo to v dnešnej mater-
skej škole na Fučíkovej ulici a 
boli sme prví  povojnoví absol-
venti. Odvtedy škola zmenila 
svoj názov mnohokrát. Naše 
spomienky sa však nezmenili, 
i keď z počtu 38 absolventov 
sa tohto krásneho jubilea doži-
lo len pár jednotlivcov.

Naše spomienky sa viažu 
na množstvo príhod týkajúcich 
sa vzdelávania, ale i zábavy. 
Od ukončenia 2. svetovej voj-
ny uplynulo len 5 rokov, čo 
v živote človeka nie je až tak 
veľa. Pre 20 našich spolužia-
kov to však bol veľký míľnik v 
ich mladých životoch. Pre nich 
bolo najväčšou zmenou naučiť 
sa po slovensky, keďže v máji 
1945 vznikli na celom Sloven-
sku len slovenské školy. Boli 
to ťažké roky, keďže okrem 
slovenčiny sa museli pripravo-
vať aj na vyučovanie. Zvládli 
to však bravúrne vďaka takým 
výborným učiteľom, ako boli 
Mária Križanová, Agnesa Za-
pletalová alebo sám pán riadi-
teľ Augustín Naďovič a samo-
zrejme aj s pomocou svojich 
slovensky hovoriacich spolu-
žiakov. Mnohí z nás ukončili 
školu s vyznamenaním, desiati 
získali maturitné vzdelanie, 
ôsmi vysokoškolské a zvyš-
ní učňovské vzdelanie, ktoré 
si v dospelosti rozšírili o ma-
turitu. Niektoré dievčatá sa 

však hneď po skončení školy 
zamestnali v miestnom cukro-
vare alebo na obecnom úrade, 
kde denne dokazovali svoju 
výbornú znalosť slovenčiny. 
Vzdelanie si potom dopĺňali 
popri zamestnaní.

Zaujímavosťou je, že vtedy 
bolo v triedach oveľa viac žia-
kov ako teraz. Veď aj z našej 
triedy odišlo z tretieho ročníka 
na učňovské školy asi 6 spo-
lužiakov, čo vtedajšie zákony 
umožňovali.

Spomíname aj na pestrú 
mimoškolskú činnosť. Mali 
sme možnosť chodiť do nie-
koľkých športových krúžkov, 
do speváckeho a tanečného 
krúžku, dokonca do krúžku 
strojopisu, nacvičovali sme 
divadlá, mali sme rôzne re-
citačné súťaže, usporadúvali 
sme maškarné plesy, súťaže v 
skrášľovaní tried s nižšími roč-
níkmi. Ako raritu sme ako jed-
ni z prvých zažili trojtýždňovú 
školu v prírode vo Vysokých 
Tatrách na chate Šalviový pra-
meň, ktorá je dnes už tiež len 
spomienkou.

Verím, že ešte žijúci spolu-
žiaci, ale i žiaci nižších roční-
kov, s ktorými sme sa priateli-
li, si s láskou a radosťou pri-
pomenú toto krásne výročie. 
Ostatným čitateľom prajem, 
aby si aj oni takto pripomenuli 
svoje školské roky na škole v 
Sládkovičove.

Mgr. Alica Dömötörová

ŠKOLY

75. výročie ukončenia 
2. svetovej vojny

8. mája 2020 sme si pripo-
menuli 75. výročie ukončenia 
2. svetovej vojny. Napriek 
pretrvávajúcej pandémii ko-
ronavírusu sme sa zišli v úz-
kom kruhu bez účasti verej-
nosti pred starým kultúrnym 

domom a uctili si pamiatku 
padlých hrdinov v 2. svetovej 
vojne položením vencov k pa-
mätným  tabuliam. 

Ing. Zuzana Červenková
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Dva v jednom

Relax v prírode

PRÍSPEVKY

Výbor Klubu Seniorov v 
Sládkovičove  v rámci svojho 
plánu činnosti zorganizoval 
od 20.07. do 24.07.2020 pre 
svojich členov už tradičný re-
laxačný pobyt v poľovníckej 
chate vo Vincovom lese. Strá-
vili sme tu päť príjemných, 
spoločne strávených dní s 
krásnym počasím, počas kto-
rých sme sa zabavili, kúpali 
a pod.  Aj napriek prácam, 
ktoré bolo treba vykonávať zo 
strany našich šikovných žien 
alebo chlapov, verím, že to 
bola pre všetkých aktívna for-
ma relaxu. Veľká vďaka patrí 
všetkým, ktorí sa zúčastnili na 

tomto pobyte, všetkým, ktorí 
sa podieľali na organizačnom 
zabezpečení celotýždňového 
pobytu, všetkým, ktorí prispeli 
do spoločnej kuchyne rôzny-
mi potravinami a dobrotami.
Veľké ďakujem patrí aj našim 
sponzorom, a to MsÚ Sládko-
vičovo, p. Alexandrovi Ben-
demu, p. Štefanovi Laukovi, 
p. Pavlovi Bartalošovi ml., 
p. Jánovi Pelecovi ako aj TS 
Sládkovičovo. Všetkým ešte 
raz ĎAKUJEME . 

členovia 
Klubu Seniorov Sládkovičovo

Dňa 25.07.2020 sa v po-
ľovnickej chate vo Vincovom 
lese uskutočnilo každoročne 
organizované priateľské pose-
denie členov MO SZZ Sládko-
vičovo spolu aj s  partnermi. 
Nakoľko rok 2020 je voleb-
ným rokom a Výročnú členskú 
schôdzu sme nemohli v marci 
zorganizovať pre Covid-19, 
výbor sa rozhodol tieto dve ak-
cie spojiť. V úvode programu 
VČS sme privítali všetkých 
prítomných ako aj hostí, za 
OV SZZ Ing. Annu Ivánkovú 
a za MsÚ Sládkovičovo Ing. 
Antona Szabóa, primátora 
mesta Sládkovičovo, ktorý je 
zároveň aj naším členom. Po 
uvítacích formalitách sa slo-
va ujala p. Ľubomíra Košťá-
nyiová, tajomníčka MO SZZ, 
ktorá riadila priebeh VČS 

v zmysle schváleného progra-
mu rokovania. Boli prečítané 
jednotlivé správy, informá-
cia o stave členskej základne, 
správa o činnosti za hodnotené 
volebné obdobie /2015-2019/, 
správa o hospodárení, správa 
KRK MO SZZ o správnom 
a účelnom nakladaní s finanč-
nými prostriedkami, plán prá-
ce a rozpočet finančných pro-
striedkov na plánované úlohy. 
Všetky správy boli VČS jed-
nohlasne prijaté a schválené. 
Po konštatovaní mandátovej 
komisie, že VČS je uznášania 
schopná, sme pristúpili k sa-
motným voľbám. Predsedníč-
ka volebnej komisie p. Mária 
Kvasnicová-Jancová predlo-
žila návrh na členov výboru: 
Jána Bognára, Máriu Hama-
rovú, Ľubomíru Košťányiovú, 

Máriu Kvasnicovú-Jancovú 
a Jána Németha. Všetci čle-
novia boli jednohlasne zvole-
ní za členov výboru. Z týchto 
členov v zmysle stanov SZZ 
boli zvolení v priamej voľbe 
za predsedu Ján Németh a za 
tajomníčku Ľubomíra Košťá-
nyiová. Novozvolený výbor 
do funkcie pokladníka zvolil 
Máriu Hamarovú. Do funkcie 
revízora bol zvolený Vladimír 
Kuttner. 

Všetkým členom výboru, 
ktorí ukončili svoju činnosť 
vo výbore - p. Ernestovi Kir-
pálovi, p. pokladníčke Adria-
ne Slovákovej, predsedovi 
KRK p. Kornelovi Šomogyi-
mu a členovi KRK p. Pavlovi 
Stopiakovi úprimne ďakujeme 
za ich doterajšiu prácu a zod-
povedný prístup v uvedených 

funkciách a prajeme pevné 
a stále zdravie v kruhu rodiny 
ako aj v kruhu našej MO SZZ 
Sládkovičovo.  Novozvolené-
mu výboru prajeme zdravie, 
pohodové rodinné zázemie, 
aby mohli vo svojich funk-
ciách zodpovedne plniť úlo-
hy stanovené plánom práce. 

Po schválení návrhu uzne-
senia a závere VČS sa pri dob-
rom jedle, koláčoch a mno-
hých iných dobrotách rozpúta-
la družná debata na rôzne aktu-
álne témy až do 18°°hod., kedy 
sme naše stretnutie ukončili.

 Ďakujem všetkým členom, 
ich partnerom a partnerkám 
ako aj hosťom za účasť, všet-
kým členom výboru, členkám 
SZZ za pomoc pri príprave 
posedenia VČS, p. kuchárke 
a pomocníčkam za prípra-
vu jedál a obsluhu,  všetkým 
sponzorom, ktorí prispeli, či 
už finančne alebo materiálne 
a samozrejme veľké ďakujem 
patrí p. Alexandrovi Bende-
mu za nezištné poskytnutie 
priestorov poľovníckej cha-
ty, vedeniu klubu seniorov 
za poskytnutie inventáru ku 
stolovaniu a TS Sládkovi-
čovo za pokosenie priestoru 
pred chatou, poskytnutie, do-
voz a odvoz pivných súprav. 
Všetkým úprimná VĎAKA!

Ján Németh, 
predseda MO SZZ
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Geodetické body v našom meste

„Kontrolný deň“ na Sládkovičovskej dune

Pri štúdiu historických dokumentov 
sme narazili na informáciu o tom, ako boli 
na konci 19. storočia v Diószegu určené 
prvé geodetické základové body. Od Jad-
ranského  mora – Triestský prístav (ne-
skôr aj od Baltického mora) postupovali 
krajinou zememerači s teodolitmi a nive-
lačnými latami a prenášali trianguláciou 
výškové body, určovali ich vzdialenosť a 
nadmorskú výšku. Z týchto bodov vznikla 
neskôr geodetická základová sieť, ktorá 
zahrňuje priestorovú, trigonometrickú, ni-
velačnú a gravimetrickú sieť.

Trochu teórie: geodetický bod je trvalo 
stabilizovaný, prípadne trvalo signalizo-
vaný bod, ktorý je v geodetických refe-
renčných systémoch určený súradnicami, 
nadmorskou výškou a tiažovým zrýchle-
ním alebo len niektorým z týchto údajov 
s predpísanou presnosťou a dokumentá-
ciou.

V našom meste sa nachádzajú body 
všetkých štyroch sietí. Najlepšie poznáme 
body nivelizačnej siete, ktoré vídame na 
budovách ako kovové „štuplíky“ s tabuľ-
kou. Trigonometrickú sieť tvoria body, 
ktoré sú navzájom presne definované 
smerovým uhlom a vzdialenosťou, body 
sú rôznorodé, môže byť napríklad aj guľa 
na kostolnej veži. Zaujímavé sú gravimet-
rické body, ktoré sú na okolí iba v Šamorí-
ne, Seredi a Leopoldove a pri meraní gra-
vitácie sa používali veľké kyvadlá, ktoré 
merali tiažové zrýchlenie a tak presne ur-

Občianske združenie Ponvágli v roku 
2018 uzatvorilo dohodu o spolupráci so 
Štátnou ochranou prírody Slovenskej re-
publiky, ktorej obsahom je starostlivosť 
o chránené územia Sládkovičovská duna 
a Mačianský presyp. Na základe tejto do-
hody členovia združenia a dobrovoľníci 
podľa pokynov ŠOP na dune postupne od-
straňovali náletovú zeleň a predovšetkým 
invázne rastliny, aby sa mohol obnoviť 
pôvodný ekosystém malej stepi. 

V máji 2020 sme spolu s pracovníkom 
Chránenej krajinnej oblasti Dunajské luhy 
Kristiánom Bacsom prešli celú dunu, aby 
sme zhodnotili, ako záchrana pieskovej 
duny napreduje. Potešilo nás, keď nás po-
chválil, lebo z duny bola odstránená veľká 
časť nežiaducich drevín a stav pôvodnej 
pieskomilnej vegetácie sa výrazne zlepšil. 
Sápe hľuznatej (Pholomis Tuberosa L.), 
ktorá sa z duny už takmer stratila, sa dnes 
darí lepšie, rovnako ako suchomilným trá-
vam a ďalším rastlinám, ktoré už invázne 
druhy takmer vytlačili z ich pôvodných 
stanovíšť.  

Sme však iba na začiatku dlhej cesty, 
lebo matka príroda si nedá porúčať a invá-
zne rastliny urputne bojujú o svoj životný 
priestor. Preto sme sa dohodli na ďalšom 
postupe a pri najbližšej príležitosti bude-
me ďalej likvidovať náletovú zeleň, ktorú 
určia odborníci, aby duna získala pôvodný 
ráz. Ďalšou úlohou by malo byť celoploš-
né narušenie povrchovej vrstvy, aby sa 
obnažilo pieskové podložie a potrebná je 
aj spolupráca s lesnou správou, lebo zatiaľ 
sme nevyriešili problém likvidácie odpa-
dovej drevnej hmoty štiepkovaním. 

Najlepším riešením pre toto chráne-
né územie by bolo pravidelné spásanie 
ovcami alebo kozami tak, ako sa to dialo 
v minulosti. Podľa dobových dokumentov 
v tejto lokalite stál dom, nazývaný „juhász 
ház“, ktorý pravdepodobne mohol posky-
tovať zázemie aj pre pastiera a stádo oviec 
a kôz. Na dune je aj kopaná studňa s napá-
jadlom pre zvieratá. 

Kristián Bacsa nás informoval, že by 
sa v rámci enviroprojektov mali realizo-
vať aj projekty na spásanie podobných 

malých chránených území. Určite sa bu-
deme usilovať, aby aj naša Sládkovičov-
ská duna bola zaradená do projektu a spo-
jili sme sa s ekológmi, ktorí sa podobného 
„spásacieho“ projektu zúčastnili v Českej 
republike.  

Lokalite Mačianský presyp sme sa za-
tiaľ nevenovali, ale v spolupráci s CHKO 
Dunajské luhy a vedením obce sme sa do-
hodli, že v prvom kroku tam budú odstrá-
nené invázne dreviny a čierne skládky.  

Prečo venujeme svoj voľný čas Slád-
kovičovskej dune? Zachraňujeme pôvod-
ný ekosystém, lebo si dobre si uvedo-
mujeme, že každá neudržiavaná plocha 
v Európe skončí ako les a v tom lese prav-
depodobne aj nelegálna skládka. Po čase 
by tieto malé stepi, ako naša duna, nená-
vratne zarástli burinou, kríkmi, agátmi či 
inváznym pajaseňom žliazkatým do bez-
tvarej formy.  

OZ Ponvágli

čovali tvar zemegule (teda 1 kg nie vždy 
a nie všade je 1 kg). Sú to pevne zabetó-
nované kovové „polgule“ s malým otvo-
rom na vrchu. Dlhodobým sledovaním 
zmien tiažového zrýchlenia vedci vedia 
odhadnúť, čo sa deje pod našimi nohami 
v niekoľko sto až tisíc kilometrovej hĺbke. 
Čím väčšia je nameraná hodnota, tým viac 
hustejšej hmoty pod nami.

Nemilo nás prekvapilo, že viaceré 
body týchto sietí v našom meste boli zni-
čené. Majitelia budov ich s dobrým úmys-
lom opravujú a pritom tieto body poškodia 
alebo odstránia, čo pri pravidelnej kontro-
le zistia pracovníci Úradu geodézie, kar-
tografie a katastra SR. Najhoršie dopadol 
významný gravimetrický bod pred kato-
líckym kostolom, ktorý zmizol pri pokla-
daní zámkovej dlažby. Tieto prípady majú 
spoločného menovateľa – veci neznalých 
a nekompetentných ľudí, ktorí ignorujú 
zákony a predpisy ochraňujúce geodetic-
kú sieť. 

Dnes sa spoliehame na GPS, ktoré nás 
vždy spoľahlivo dovedie do cieľa cesty a 
geodeti vďaka nemu vymeriavajú stavby, 
ale aj GPS funguje iba vďaka tisíckam 
zememeračov, ktorí prešli bezmála celý 
svet a podrobne ho zmapovali a premerali. 
Slovenská priestorová observačná služba 
poskytovaná Geodetickým a kartografic-
kým ústavom využíva globálne navigačné 
družicové systémy (GPS, Galileo, GLO-
NASS, BeiDou) na presné priestorové ur-

čovanie polohy objektov v reálnom čase. 
To však neznamená, že by geodetická sieť 
stratila zmysel. Naopak. Navigačné sys-
témy sa priebežne kalibrujú práve podľa 
bodov geodetickej siete. Priestorové zá-
kladové body slúžia na kalibrovanie do-
plnkového pozemného rádiového signálu 
z referenčných staníc, čím sa eliminuje 
rušenie zemskej ionosféry GPS signálu 
zo satelitov. Nie náhodou je teda na každej 
značke výstraha „Poškodenie sa trestá“. 

Naša zemeguľa nie je stála a nemenná. 
Nivelačné body sa „hýbu“, klesajú a zdví-
hajú sa, a nie o milimetre, ale neraz aj o 20, 
25 cm za desaťročia. Napríklad jeden zo 
siedmych základových nivelačných bodov 
určený v roku 1888 ríšskym geologickým 
ústavom vo Viedni zameraným vieden-
ským vojenským zemepisným ústavom 
na Strečne klesol už o 4 cm a to vrátane 
tunela, kopca Rakytie a aj koryta Váhu. 

Ak niekde uvidíte tabuľku s textom 
„Štátna nivelizácia Poškodenie sa trestá“ 
vedzte, že to nie je ozdobný prvok, ale 
dôležitý bod geodetickej základovej siete. 
Ak zistíte, že je takýto bod poškodený ale-
bo odstránený, nahláste to Úradu geodé-
zie, kartografie a katastra SR. Na webovej 
stránke úradu nájdete aj mnoho ďalších 
zaujímavých informácií.

Lóránt Talamon

PRÍSPEVKY
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O činnosti Skupiny mladých/nielen Csemadokárov

Kto si prečítal náš článok 
koncom minulého roka vie, že 
na tento rok sme mali naplá-
novaných množstvo podujatí: 
operetný galavečer, stretnu-
tie so známymi osobnosťami, 
divadelné predstavenia, atď. 
V januári sme úspešne zorga-
nizovali operetný galavečer 
a pustili sme sa do organizácie 
divadelných a ďalších predsta-
vení. Na 4. apríla sme napláno-
vali stretnutie s Vujitym Tvrt-
kom, spisovateľom a noviná-
rom oceneným Pulitzerovou 
cenou, ktorý je autorom nielen 
Príbehov z pekla a Anjelských 
príbehov, ale i množstva ďal-
ších bestsellerov. Je i známym 
reportérom a moderátorom. 
Na stretnutie bolo predaných 
množstvo lístkov, keď sa stalo 
to, s čím nikto nerátal. Vírus na 
niekoľko mesiacov ochromil 
celý svet a tak sme boli nútení 

odvolať plánované podujatia. 
Keď sa zmiernili opatrenia, na-
šli sme s pánom Tvrtkom spo-
ločný dátum stretnutia, ktoré 
sme zorganizovali pod holým 
nebom v areáli školského dvo-
ra ZŠ S. Petőfiho. 10. júla bol 
krásny, slnečný a teplý piatko-
vý večer, kedy sa plánované 
stretnutie uskutočnilo v súlade 
s požadovanými bezpečnost-
nými a hygienickými opatre-
niami. Večer Vujityho Tvrtka 
pod názvom „Za všetky hra-
nice/Túlmindenhatáron“ zožal 
u publika obrovský úspech, 
čoho dôkazom bol potlesk 
v stoji.  Napínavá, povznáša-
júca a poučná prednáška spo-
jená s premietaním filmu dala 
prítomným veľa. Dozvedeli sa 
o problémoch iných ľudí a štá-
tov, o ich ťažkom osude a ži-
votných situáciách, čo postavi-
lo naše každodenné problémy 

do úplne iného uhla pohľadu. 
Avšak v tejto vážnej prednáške 
nechýbala aj štipka humoru. 
Po autogramiáde, spoločnom 
fotení a dobrom guláši, možno 
s prehodnotením svojho života 
sa spokojní diváci vrátili do-
mov.

Prednáška pána Tvrtka 
v Sládkovičove bola posled-

nou na Slovensku. Touto ces-
tou ďakujeme každému, kto 
prispel k úspechu tohto večera. 
Dúfame, že sa čoskoro obnoví 
kultúrny život a na jeseň sa na 
divadelnom predstavení zaplní 
i divadelná sála. 

Skupina mladých/nielen 
Csemadokárov

Dobročin

„Konajme obyčajné veci s 
láskou a stanú sa neobyčajný-
mi.“

Počas pandémie koronaví-
rusu sa často skloňovalo slovo 
„HRDINA“.

My erkári sme si spomenu-
li na hrdinov z dávnych čias, 
ktorí za nás obetovali svoje ži-
voty – a to našich vojakov, kto-
rí padli v 1. a 2. svetovej vojne. 

V čase, keď sa už uvoľnili 
opatrenia a mohli sme sa už 
vonku stretávať, rozhodli sme 
sa spolu s našimi animátormi, 
že skrášlime pietne miesto 
našich padlých vojakov na 
miestnom cintoríne v Sládko-
vičove. 

Stretli sme sa dvakrát, 
najprv sme okopali a vyčistili 
hrob od buriny a na druhom 
stretnutí sme už podľa vopred 
pripraveného plánu zasadili 
pekné kvietky a dozdobili hrob 
tehlami.

Týmto sa chceme poďa-
kovať zbernému dvoru za da-
rovanie tehál a technickým 
službám, že nám umožnili túto 
akciu uskutočniť.

Za erkárov zo Sládkovičova 
Martinka I., Kristínka K. a 

Juraj B.

(Erko - Hnutie kresťanských 
spoločenstiev detí)

Kultúra po pandémii

Na kultúrny život v našom 
meste, tak ako všade inde, 
mala karanténa Covid–19 veľ-
ký vplyv. Všetky naplánova-
né podujatia sa zrušili a aj po 
uvoľnení najprísnejších opat-
rení je organizovanie veľkých 
kultúrnych akcií problema-
tické a v podstate nemožné. 
Preto by bolo potrebné zame-
rať sa na komornejšie formáty 

a podujatia pre menšie skupiny 
divákov či účastníkov.

Obraciame sa teda na vás, 
obyvateľov Sládkovičova, aby 
ste sa zamysleli a prišli s ná-
padmi, čo, ako a kde zorgani-
zovať, aby naše kultúrne vy-
žitie neskončilo zasa iba pred 
televíznymi obrazovkami. 
Mesto vám poskytne priesto-
ry, pomoc pri organizovaní 

a propagácii, prípadne zabez-
pečí pokrytie niektorých nákla-
dov. S dôverou sa obráťte na 
Zuzanu Červenkovú (e-mail: 
zuzana.cervenkova@sladkovi-
covo.sk, 0901 704 410) alebo 
na mňa (e-mail: evasudova@
gmail.com, tel: 0905 863 495), 
pokúsime sa vám pomôcť rea-
lizovať vaše nápady. 

Možno práve vaše nápa-

dy, kontakty, okruhy podobne 
naladených divákov,... prispe-
jú k novému reštartu kultúry. 
Skúsenosti nám hovoria, že 
najlepšie v tejto oblasti funguje 
to, čo chcú sami ľudia.

Eva Sudová, 
predsedníčka 

Komisie kultúry pri MZ
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Spoločenská kronika k 5. 8. 2020

Spomíname

Ako inak prekonať diaľku odlúčenia, 
než spomienkami.

5. apríla 2020 sme si pripomenuli 20. výročie 
úmrtia Heleny Kovácsovej, rodenej Babosovej.

Dcéry s rodinami ďakujú za tichú spomienku.

Bolesťou unavený si tíško zaspal, 
zanechajúc všetkých a všetko, čo si mal rád. 
S tichou spomienkou ku hrobu chodíme 
a pri plameni sviečok na teba myslíme. 
Osud ti nedoprial s nami dlhšie byť, 
no v našich srdciach budeš navždy žiť. 

So smútkom v srdci sme si 15. júna 2020 
pripomenuli smutné 3. výročie úmrtia, čo nás 
navždy opustil náš drahý Štefan Horváth.

Ďakujeme všetkým, ktorí nezabudli a venujú 
mu s nami tichú spomienku. 

S láskou spomínajú manželka, deti, vnúčatá a 
pravnúčatá.

Dňa 22. apríla 2020 sme si pripomenuli 

10. výročie úmrtia Juraja Pivka 

a 15. júla 2020 15. výročie úmrtia 
Julianny Pivkovej. 

S láskou spomínajú synovia s rodinami, 9 
vnúčat a 15  pravnúčat.

Odišiel si bez rozlúčky, čo nikto nečakal. 
Už len kytičku ti na hrob môžeme dať. 
Modlitbu tichú odriekať a s láskou spomínať.

S hlbokým zármutkom v srdci ďakujeme 
všetkým, ktorí odprevadili na poslednej ceste 
milovaného manžela, dedka a pradedka 

Michala Baumana, ktorý sa s nami dňa 9. 
apríla 2020 vo veku 82 rokov navždy rozlúčil.

manželka a dcéra s rodinou

Čas plynie a nevráti, čo vzal, 
zostali len spomienky a žiaľ. 

Dňa 14.apríla 2020 uplynulo 13 rokov, čo 
nás navždy opustila naša drahá svokra, babka, 
prababka Mária Bieliková. 

Kto ste ju poznali, venujte jej tichú 
spomienku. Ďakujeme.

nevesta, vnúčatá a pravnúčatá

S hlbokým zármutkom spomíname na 
Pavla Mikulu, ktorý nás navždy opustil pred 

15 rokmi dňa 5. mája 2005. 
S láskou spomínajú manželka, dcéry s 

rodinami, vnúčatá a pravnúčik Erik.

Navždy nás opustili:

Michal Bauman /82/ - 
09.04.2020, 

Mária Rumanová /69/ 
-15.4.2020,  

Kvetoslav Sivý /65/ - 
27.04.2020, 

Anna Čanigová /71/ - 
06.05.2020, 

Tibor Šenkárik /62/ - 
18.05.2020, 

Rozália Brandová /85/ - 
19.05.2020, 

Helena Šipošová /90/ - 
21.05.2020, 

Jozef Farkaš /64/ - 
07.06.2020, 

Jozef Recska /62/ - 
09.06.2020, 

Karol Lizák /94/ -  
20.06.2020, 

Agneša Dvorská /100/ - 
28.06.2020, 

Mária Lanczová /72/ - 
01.07.2020, 

Štefan Dančo /82/ - 
03.07.2020, 

Imrich Kališ /77/ -  
04.07.2020, 

Viliam Pagáč /85/ - 
06.07.2020,

Edita Kuťková /64/ - 
24.07.2020,

Ján Kochan /94/ -  
28.07.2020,

Mária Botlová /73/ - 
28.07.2020,

Štefan Benkovič /82/ - 
30.07.2020

Tibor Kolozsváry /78/ - 
31.07.2020

Štefan Drozd /87/ - 
03.08.2020

Vincent Torma /71/ - 
05.08.2020

Bývalý občan:

Ing. Ľubomír Sokol /64/ - 
05.07.2020

Dňa 12. mája 2020 uplynul rok, čo nás navždy 
opustila naša milovaná Anna Schreiberová. 

Spomíname na krásne prežité chvíle, ktoré 
ostanú navždy v našich srdciach.

smútiaci manžel, dcéry, vnučka, 
syn s rodinou, sestra s rodinou

Dňa 18. júna 2020 uplynulo 30 rokov, čo nás 
navždy opustil milovaný manžel a otec 

Ľudovít Chudý. Zostaneš navždy v našich 
srdciach.

S láskou spomína manželka Alžbeta a deti s 
rodinami.

SPOLOČENSKÁ KRONIKA
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Spomíname

Len ten, kto stratil, koho mal rád, 
pochopí, čo je bolesť a žiaľ.

Dňa 10. septembra 2020 uplynú 2 roky, čo nás 
nečakane opustil milovaný Ladislav Szkladányi 
vo veku 67 rokov. Nikdy nezabudneme. 

manželka Alenka, syn Ivko a smútiaca rodina

Dňa 22. augusta uplynie 5 rokov, čo nás 
navždy opustil náš milovaný tatinko, manžel a 
dedko Miroslav Kučerák. 

S láskou naňho spomínajú manželka, dcéry s 
priateľmi a vnučky Simonka a Martinka.  

Čas ubieha a nevráti, čo vzal, 
len spomienky v srdciach zostávajú.

Dňa 11. septembra 2020 si pripomenieme 2. 
výročie úmrtia Jána Németha. 

Za tichú spomienku ďakuje manželka a deti s 
rodinami.

26. augusta 2020 uplynú dva roky, čo nás 
navždy opustil milovaný syn a brat 

Štefan Mego. 
S láskou spomína mama a súrodenci s 

rodinami.

Odišiel si tíško, už nie si medzi nami, 
ale v našich srdciach stále žiješ spomiekami.

Dňa 3. augusta 2020 uplynulo 5 rokov, čo nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, otec, dedko a 
pradedko Ján Pethő.

S láskou spomína manželka a deti s rodinami.

Dňa 25. júna 2020 sme si pripomenuli 20. 
výročie úmrtia našej milovanej dcéry a sestry 

Kataríny Szelepcényiovej. 

Prinášame biele ruže, majú biele lupienky, 
my sme do nich uložili všetky naše spomienky. 
Odišla, už nie je medzi nami, 
no v našich srdciach stále žije spomienkami. 

S láskou a úctou spomínajú rodičia, sestra a 
brat.

„Bolesťou unavený tíško si zaspal, zanechajúc 
všetkých, čo si mal rád. Za všetky tie tvoje 
trápenia a bolesti, nech ti dá Pán Boh večnej 
milosti.“

So smútkom v srdci sme si pripomenuli 3. 
výročie úmrtia Tibora Szalaya, ktorý nás dňa 
27. júna 2017 navždy opustil. Jeho pamiatku si 
v srdciach navždy zachovajú: manželka Edit, 
mama, dcéry s rodinami a vnúčatá Viktória, Márk 
a Leó, ako i súrodenci s rodinami. 

Milovali sme ťa, ty si miloval nás. 
Tú lásku v našich srdciach nezničí ani čas. 
Spi sladko drahý náš, snívaj svoj večný sen,  
v spomienkach sme pri tebe každučký deň.

Dňa 21. júna 2020 uplynulo 5 rokov, čo nás 
navždy opustil náš drahý manžel, ocko, dedko a 
pradedko František Križan.

S láskou v srdci spomínajú manželka a dcéry 
s rodinami.

Hoci smútok v srdci máme, s láskou a úctou si 
pripomíname 

1. júla 2020 30. výročie smrti otca 
Štefana Kozáka 

a 8. septembra 2020 17. výročie smrti našej 
mamičky Margity Kozákovej, rodenej Szabovej. 

Venujte im tichú spomienku.

dcéry Zuzka, Marika a Juditka s rodinami

Dňa 24. júla 2020 uplynul smutný rok, čo nás 
navždy opustila Kateřina Klimtová.

„Odišla si nečakane, v tmavej noci, kým svitol 
deň, snívať svoj večný sen“

S láskou spomínajú mama, brat, sestra a celá 
futbalová verejnosť.

12.júla 2020 uplynulo 10 rokov, čo nás 
navždy opustil náš brat, švagor a strýko 

Michal Krnáč vo veku 58 rokov. 
S láskou v srdci spomínajú sestry  Zuzka a 

Anka a brat Jozef s rodinami. Všetkým, ktorí ste 
ho poznali ďakujeme za tichú spomienku.“
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Csak az tudja mi a bánat és fájdalom, 
aki elvesztette azt, akit a legjobban szeretett.

2020. szeptember 10-én lesz két éve, hogy 
67 éves korában, váratlanul itt hagyott minket 
szerettünk, Szkladányi László. Soha nem 
feledünk.

Felesége Alenka, fia Ivko és a gyászoló család

Augusztus 22-én lesz öt éve, hogy örökre 
itt hagyott bennünket a szerető édesapa, férj és 
nagyapa, Miroslav Kučerák. 

Szeretettel emlékeznek rá felesége, lányai 
barátjukkal, és unokái Simonka és Martinka. 

„Az idő múlik, de feledni nem lehet, csak meg 
kellett tanulni élni nélküled.”

2020. szeptember 11-én, halálának 2. 
évfordulóján, Ján Némethre emlékezünk. A 
csendes emlékezést köszöni felesége és gyermekei 
családjukkal.

2020. augusztus 26-án lesz két éve, hogy 
örökre itt hagyott bennünket a szeretett fiú és 
testvér Megó István. 

Szeretettel emlékeznek édesanyja és testvérei 
családjukkal

Csendesen elmentél, de szívünkben örökké 
tovább élsz.

2020. augusztus 3-án volt öt éve, hogy itt 
hagyott minket a szerető férj, édesapa, nagyapa és 
dédpapa, Pethő János.

Hálával és szeretettel gondolnak rá felesége, 
gyermekei, unokái és öt kis dédunokája.

2020. június 25-én, halálának 20. 
évfordulóján szeretett lányunkra és testvérünkre, 

Katarína Szelepcsényiovára emlékezünk.

Fehér rózsa, fehér szirmába helyeztük minden 
közös emlékünket.
Csendesen elment, nincs már közöttünk, de 
emléke szívünkben tovább él. 

Szeretettel és tisztelettel emlékeznek szülei és 
testvérei

Ott pihensz, ahol már nem fáj semmi, s 
nyugalmadat nem zavarja senki. 
Könnyű az út, mely sírodhoz vezet, a Jóisten 
őrködjön pihenésed felett.

Szívünkben mély fájdalommal emlékeztünk 
halálának 3. évfordulóján Szalay Tiborra, aki 
2017. június 27-én hagyott itt minket örökre. 
Emlékét örökké szívükben őrzik: felesége Edit, 
édesanyja, lányai családjukkal, unokái: Viktória, 
Márk, Leó. Testvérei családjukkal.

Szerettünk, és te is szerettél minket. Ezt 
a szeretetet az idő sem tudja szívünkből kitörölni. 
Pihenj kedvesünk, álmodd örök álmodat, 
emlékeinkben minden nap veled vagyunk!

2020. június 21-én volt öt éve, hogy örökre itt 
hagyott minket a szerető férj, édesapa, nagyapa 
és dédpapa, František Križan.

Szeretettel emlékezik felesége és lányai 
családjukkal.

Fájó szívvel emlékezünk július 1-jén, 
halálának 30. évfordulóján édesapánkra, 

Kozák Štefanra, 

valamint szeptember 8-án, halálának 17. 
évfordulóján, édesanyánkra

Kozákné szül. Szabó Margitra. 
Kérjük, szenteljenek emléküknek egy néma 

pillanatot.

Lányai, Zuzka, Marika és Juditka családjukkal

Július 24-én volt egy éve, hogy örökre itt 
hagyott bennünket Kateřina Klimtová.

„Váratlanul, egy sötét éjszakán, még pirkadat 
előtt indultál örök álmod felé”

Szeretettel emlékeznek édesanyád, testvéreid 
és az egész labdarúgó társadalom.

2020. július 12-én volt 10 éve, hogy 58 éves 
korában örökre itt hagyott minket a szerető 
testvér, sógor és nagybácsi, Michal Krnáč. 

Szeretettel emlékeznek rá testvérei Zuzka, 
Anka és Jozef családjukkal. Mindenkinek, aki 
ismerte őt, köszönjük a csendes emlékezést.
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viszont nem hiányozhatott 
a  humor sem.  Az aláírások 
begyűjtése, a közös fénykép 
elkészítése, és a finom gulyás 
elfogyasztása után mindenki 
elégedetten, és az életét talán 
kicsit átértékelve térhetett haza. 
A diószegi volt Tvrtko utolsó  
felvidéki előadása – A búcsú.                                                                                                     

Itt szeretnénk megköszönni 
mindenkinek, aki bármilyen 
módon hozzájárult az est sike-
réhez. Reméljük, nemsokára 
teljes mértékben újjáéledhet 
a kulturális élet, és ősszel újra 
benépesedik a színházterem is.
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A DFCS munkájából

Aki olvasta az év végén 
megjelent cikkünket, tudhatja, 
hogy erre az évre sok min-
dent terveztünk: operettgála, 
találkozás több ismert ember-
rel, színházi produkciók stb. 
Januárban sikeresen lezajlott 
az operettgála, és szervez-
tük a tavaszi évad színházi és 
egyéb előadásait. Április 4-re 
hirdettük meg a találkozót 
Vujity Tvrtko Pulitzer-emlék-
díjas újságíróval, aki a Pokoli 
és Angyali történetek mellett 
több sikerkönyv szerzője, min-
demellett népszerű riporter, 
műsorvezető is. Az előadásra 
a jegyek már szép számban 
elfogytak, amikor bekövetke-
zett az, amire senki sem számí-
tott. A vírus néhány hónapra tel-                                                                          
jesen megbénította a világot, 
így nekünk is le kellett mon-
danunk az előre megszerve-
zett rendezvényeket. Mikor 

már kicsit enyhültek a szigorú 
előírások, megtaláltuk Tvrt-
koval a megfelelő időpontot 
egy szabadtéri beszélgetésre, 
melynek helyszínéül a Pető-
fi Sándor Alapiskola udvarát 
választottuk. Július 10-én, egy 
verőfényes, nagyon meleg 
péntek estén, minden előírást 
betartva, létrejött az elmaradt 
találkozó. Vujity Tvrtko: Túl 
minden határon estje Diósze-
gen is nagy sikert aratott, 
hiszen a végén a közönség ál-
lva tapsolt. Az izgalmas, fele-
melő és tanulságos előadás 
a megható vetítéssel együtt, 
rengeteget adott minden je-
lenlévőnek. A más emberek 
és országok problémáit, sa-
nyarú sorsát, kemény élethe-
lyzeteit elmesélő műsor, más 
látószögbe helyezte a mi na-
gynak hitt mindennapi  gond- 
jainkat. A komoly előadásból 

Jócselekedet

„A mindennapi dolgokat 
tegyük szeretettel, így válnak 
nem mindennapivá.”

A járvány idején gyakran 
hangzott el a „hős” kifejezés. 

Mi a régi idők hőseire 
emlékeztünk, akik életüket ad-
ták értünk az I. és a II. világhá-
borúban.

Amikor már enyhültek 
a járvány korlátozásai, és már 
a szabadban találkozhattunk, 
animátorainkkal együtt úgy 
döntöttünk, hogy a diószegi te-
metőben nyugvó hősök sírhe-
lyét tesszük rendbe. 

Kétszer találkoztunk, 
először gyomtalanítottuk és 

megkapáltuk a sírt, a második 
találkozón a már előre elké-
szített terv szerint kiültettük 
a virágokat és téglával díszítet-
tük a sírt. 

Ezúton szeretnénk 
megköszönni a gyűjtőudvar-
nak a téglákat, és a technikai 
szolgáltatónak, hogy lehetővé 
tette elképzelésünk megvaló-
sítását. 

A diószegiek nevében 
Martinka I., Kristínka K. 

és Juraj B.

Erko – gyermekek 
keresztény közössége

Kultúra a járvány után

Városunk kulturális éle-
tére, csak úgy, mint más köz-
ségekben, nagy hatással volt 
a Covid-19 által kiváltott ka-
rantén időszak. Minden beter-
vezett rendezvény elmaradt, és 
az enyhítések után is proble-
matikus, lényegében lehetetlen 
a nagy kulturális rendezvények 
szervezése. Ebből kifolyólag 
jó lenne a kisebb, kamara for-
mátumú, illetve kisebb számú 

nézők vagy résztvevők számá-
ra rendezett rendezvényekre 
fókuszálni. 

Ezért fordulunk önökhöz, 
Diószeg lakosaihoz, hogy öt-
leteljenek arról, miként, ho-
gyan és hol lehetne valamit 
megszervezni, hogy kulturális 
életünket ne a tévé előtt éljük. 
A város helyiséget biztosít, 
segítséget nyújt a szervezés- 
hez és reklámhoz, esetleg né-

mely kiadást is megtéríti. Öt-
leteikkel forduljanak bizalom-
mal Zuzana Červenkovához 
(e-mail: zuzana.cervenkova@
sladkovicovo.sk, tel. 0901 704 
410) vagy hozzám (e-mail: 
evasudova@gmail.com, tel: 
0905 863 495), megpróbáljuk 
megvalósítani elképzeléseiket. 

Lehet, hogy éppen az önök 
ötletei, kapcsolatai, a hasonló 
beállítottságú nézők csoportja, 

... járul majd hozzá a kultúra 
újra indításához. A tapasztala-
tok azt mutatják, hogy ebben 
a szférában az működik a leg- 
jobban, amit maguk az embe-
rek akarnak. 

Eva Sudová, a VÖ mellett 
működő kulturális bizottság 

elnöke

OLVASÓINK ÍRTÁK
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Közösségi krónika 2020. augusztus 5-ig

Csak az emlékek által lehet legyőzni a különválás 
távolságát.

2020. április 5-én, halálának 20. évfordulóján 
szerettünkre – Kovácsné szül. Babos Ilonára – 
emlékeztünk. 

Lányai családjukkal köszönik a csendes 
megemlékezést. 

A fájdalomtól megtörten, csendben elaludtál, itt 
hagytál minket és mindet, amit szerettél.
Csendes emlékezéssel járunk sírodhoz, hogy a 
mécsesek fényénél emlékezzünk rád.
A sors nem engedte, hogy tovább velünk maradj, 
de szívünkben örökké élni fogsz.

Bánatos szívvel emlékeztünk meg 2020. június 
15-én, halálának 3. évfordulóján szerettünkről, 

Štefan Horváthról. 
Köszönjük mindazoknak, akik nem felejtették 

őt el, és egy néma pillanattal megemlékeznek róla. 
Szeretettel emlékezik felesége, gyermekei, unokái 
és dédunokái.

2020. április 22-én, halálának 10. 
évfordulóján Juraj Pivkora, 

és 2020. július 15-én, halálának 15. 
évfordulóján Julianna Pivkovára emlékeztünk. 
Szeretettel gondolnak rájuk fiaik családjukkal, 9 
unokájuk, és 15 dédunokájuk. 

Búcsúszó nélkül, váratlanul mentél el. Már csak 
a sírodra vihetünk virágot. Imádkozhatunk érted, 
és szeretettel emlékezhetünk rád. 

Fájó szívvel köszönjük mindazoknak, akik 
elkísérték utolsó útján a szeretett férjet, nagyapát 
és dédnagyapát Bauman Mihályt, aki 2020. 
április 9-én, 82 éves korában örökre elbúcsúzott 
tőlünk. 

Felesége és lánya családjával

Az idő múlik, és nem adja vissza, amit elvett 
tőlünk, de a bánat és az emlék máig szívünkben 
maradt. 

2020. április 14-én volt 13 éve, hogy örökre 
itt hagyott minket a drága anyós, nagymama, 
dédmama Mária Bieliková. Akik ismerték, 
kérjük, szenteljenek emlékének egy néma 
pillanatot. Köszönjük.

Menye, unokái és dédunokái

Fájó szívvel emlékeztünk Pavol Mikulára, 
aki 15 évvel ezelőtt, 2005. május 5-én hagyott itt 
bennünket örökre. 

Szeretettel emlékeznek: felesége, lányai 
családjukkal, unokái és dédunokája, Erik. 

Elhunytak

Bauman Mihály /82/ – 
2020.04.09. 

Mária Rumanová /69/ – 
2020.04.15.  

Kvetoslav Sivý /65/ – 
2020.04.27. 

Anna Čanigová /71/ –  
2020.05.06. 

Tibor Šenkárik /62/ – 
2020.05.18. 

Rozália Brandová /85/ – 
2020.05.19. 

Helena Šipošová /90/ – 
2020.05.21. 

Jozef Farkaš /64/ – 
2020.06.07. 

Recska József /62/ – 
2020.06.09. 

Karol Lizák /94/ – 
2020.06.20. 

Agneša Dvorská /100/ – 
2020.06.28. 

Mária Lanczová /72/ – 
2020.07.01. 

2020. május 12-én volt egy éve, hogy örökre itt 
hagyott minket szerettünk, Anna Schreiberová. 

Az együtt átélt szép pillanatok örökre 
szívünkben maradnak.

Gyászoló férje, lányai, unokája, fia családjával, 
valamint testvére családjával

2020. június 18-án volt 30 éve, hogy örökre itt 
hagyott minket a szerető férj és édesapa 

Ľudovít Chudý. 
Szívünkben örökre megmaradsz. Szeretettel 

emlékeznek felesége Alžbeta és gyermekei 
családjukkal.

Megemlékezések

Štefan Dančo /82/ – 
2020.07.03. 

Imrich Kališ /77/ – 
2020.07.04. 

Viliam Pagáč /85/ – 
2020.07.06.

Edita Kuťková /64/ – 
2020.07.24.

Ján Kochan /94/ – 
2020.07.28. 

Mária Botlová /73/ – 
2020.07.28.

Štefan Benkovič /82/ –  
2020.07.30.

Tibor Kolozsváry /78/ –  
2020.07.31.

Štefan Drozd /87/ –  
2020.08.03.

Vincent Torma /71/ - 
2020.08.05.

Volt lakosunk:

Ing. Ľubomír Sokol /64/ –  
2020.07.05.

OLVASÓINK ÍRTÁK
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Kettő az egyben

Pihenés a természetben

A Szlovák Kiskertészek 
Diószegi HSz-nek vezetősége 
a Vince-erdei vadászházban 
2020. július 20–24-e között 
ismét megszervezte tagjai 
számára az idei nyaralást. 
Öt kellemes, együtt eltöltött, 
napfényes napot éltünk át, 
melyek során szórakoztunk, 
fürödtünk, és annak ellenére, 
hogy hölgy és férfi tagjaink-
nak számos szervezési munkát 
kellett elvégeznie, remélem, 
mindenki számára ez az idő 
feltöltődést jelentett. Köszönet 
illeti mindazokat, akik részt 
vettek ezen az üdülésen, mind-             
azoknak, akik hozzájárultak 

a szervezéshez, és mind-        
azoknak, akik különböző élel-
miszerekkel és finomságokkal 
járultak hozzá közös kony-
hánkhoz. Természetesen nagy 
köszönet jár támogatóinknak, 
akik a következők: Diószegi 
Városi Hivatal, Bende Sán-
dor, Štefan Lauko, ifj. Pavol 
Bartaloš, Ján Pelec, valamint a 
diószegi technikai szolgáltató. 
Mindenkinek még egyszer 
KÖSZÖNJÜK!

A Diószegi Szenior Klub 
tagjai

2020. július 25-én a Vin-
ce-erdei vadászházban zajlott 
az a hagyományos, minden 
évben megrendezett baráti 
összejövetel, melyen a Szlo-
vák Kiskertészek Diószegi 
HSz-nek tagjai, azok férjei és 
feleségei vesznek részt. Mi-
vel a 2020-as év a választások 
éve, és az évzáró taggyűlésre 
a Covid-19 járvány miatt nem 
kerülhetett sor, a vezetőség 
úgy döntött, hogy összeköti a 
két rendezvényt. A taggyűlés 
bevezetőjében köszöntöttük a 
megjelenteket, köztük a vendé-
geket, Anna Ivánkovát a járási 
szervezet elnökét, a Diószegi 
Városi Hivatal képviseletében 
Szabó Antal polgármestert, 
aki egyben szervezetünk tagja 
is. A megszokott bevezetőket 
követően szervezetünk titkára, 
Ľubomíra Košťányiová vet-
te át a szót, aki a jóváhagyott 
programpontok szerint vezette 

le az ülést. Felolvasásra kerül-
tek az egyes beszámolók, a 
tagságról szóló információk, 
a 2015–2019-es választási 
időszakra szóló tevékenysé-
gi és gazdasági beszámoló, a 
pénzeszközök megfelelő fel-
használását ellenőrző bizottság 
beszámolója, a munkaterv, és 
a tervezett feladatok költség- 
vetése. Minden beszámolót a 
jelenlévő tagság egyhangúlag 
jóváhagyott. A mandátumvizs- 
gáló bizottság megállapítását 
követően, miszerint a taggyű-
lés határozatképes, sor került 
az új választásokra. 

Mária Kvasnicová-Jan-
cová, a választási bizottság 
elnöke előterjesztette a ve-
zetőség tagjainak jelöltlistáját, 
melyen a következő tagok sze-
repeltek: Bognár János, Hamar 
Mária, Ľubomíra Košťányi-                   
ová, Mária Kvasnicová-Jan-
cová és Ján Németh. Min-

OLVASÓINK ÍRTÁK

danynyiukat egyhangúlag 
beválasztották a vezetőségbe. 
A megválasztott tagok közül 
közvetlen választásban el-
nökké Ján Némethet, titkárrá 
pedig Ľubomíra Košťányiovát 
választották meg. Az új vezető-
ség döntése alapján a pénz-                                                                   
táros Hamar Mária, az ellenőr 
pedig Vladimír Kuttner lett. 

A vezetőség azon tagjainak, 
akik befejezték tevékenységü-
ket a vezetőségben – Kirpál 
Ernőnek, Adriana Slováková 
pénztárosnak, Somogyi Kor-
nélnak, az ellenőrző bizottság 
elnökének, valamint Pavol Sto-
piaknak, az ellenőrző bizott-                                                                     
ság tagjának, szívből köszön-
jük az eddig elvégzett munkát, 
s felelősségteljes hozzáállá-
sukat posztjuk ellátásához. To-
vábbi jó egészséget kívánunk 
családjuk körében, valamint a 
Szlovák Kiskertészek Diósze-
gi HSz-nek körében. Az új 

vezetőségnek jó egészséget, 
biztos családi hátteret kívá-
nunk, hogy felelősségteljesen 
tudják ellátni a munkaterv ál-
tal meghatározott feladatokat. 

A határozat jóváhagyá-
sa és a taggyűlés befejezése 
után finom ételek, kalácsok 
és sok más ínyencség mel-
lett az aktuális témákat érintő 
élénk beszélgetés vette kez-
detét, amely este hat óráig 
tartott, amikor a találko-
zót hivatalosan is lezártuk.

Köszönöm minden tag-
nak, azok partnereinek és a 
vendégeknek a részvételt, a 
vezetőség tagjainak, a szer-
vezet nőtagjainak a találko-
zó előkészítésénél nyújtott 
segítséget, a szakácsnőnek és 
segítőinek az étel elkészítését 
és felszolgálását, és a támo-
gatóknak, akik pénzbelileg, 
vagy más módon támogattak 
minket. Természetesen nagy 
köszönet illetti Bende Sándort, 
a vadászház helyiségeinek 
biztosításáért, a szenior klub 
vezetőségének, hogy rendel-
kezésünkre bocsátotta a tála-
láshoz szükséges eszközöket, 
és a diószegi technikai szol-
gáltatónak a vadászház előtti 
terület lekaszálását, valamint 
a sörpadok szállítását. Min-
denkinek őszinte köszönet! 

Ján Németh, 
a SzKSz HSz elnöke
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Földmérési pontjelek városunkban

Ellenőrzési nap a diószegi homokdűnén

A történelmi okiratok tanulmányozása 
során bukkantunk rá arra az információ-
ra, miként jelölték ki a 19. század végén, 
Diószegen az első földmérési pontjeleket. 
Az Adriai tengertől – trieszti kikötőtől (ké-
sőbb a Balti tengertől) az országot földmérők 
térképezték fel teodolitokkal és szintezőle-
cekkel, és trianguláció segítségével vetí-
tették át a magassági pontokat, határozták 
meg távolságukat és tengerszinti magassá-
gukat. Ezekből a pontokból jött létre a föld-                                                                                      
mérési alapponthálózat, amelybe a térbeli, 
trigonometriai, szintezési és gravimetriai 
hálózat tartozik. 

Egy kis elmélet: földmérési alappont 
a terepen jól azonosítható és időtálló mó-
don megjelölt olyan pont, amelynek hely- 
meghatározó adatai kellő pontossággal 
ismertek egy definiált vonatkoztatási rend-
szerben. Megkülönböztetjük őket irányult-
ságuk (vízszintes, magassági), rendűségük 
(pontosságuk), vonatkoztatási rendszerük 
szerint. 

Városunkban mind a négy hálózat 
pontjai megtalálhatók. A legismertebbek 
számunkra a szintezési hálózat pontjai, 
melyeket az épületeken láthatunk fém fali-                                          
csapként táblával. A trigonometriai hálózatot 
olyan pontok alkotják, melyek kölcsönösen 
pontosan megvannak határozva irányszög-
gel és távolsággal, a pontok különfélék, 
lehet az például egy gömb a templomtor-
nyon is. Érdekesek a gravimetrikus pontok, 
melyek csak Somorja, Szered és Lipótvár 
környékén találhatók, és a gravitáció mé-

A Ponvágli Polgári Társulás 2018-
ban megállapodást írt alá a SzK Állami 
Természetvédelmi Hivatalával (ÁTH), 
melynek tárgyát a diószegi homokdűne, 
és a mácsédi buckák gondozása képezi. 
A megállapodás alapján a társulás tagjai és 
az önkéntesek az ÁTH útmutatása alapján 
a homok- dűnén fokozatosan eltávolítot-
ták a nemkívánatos cserjéket és bozótot, 
elsősorban az inváziós, idegenhonos növé-
nyeket, hogy ezáltal megújuljon a kis sz-
tyepp eredeti ökoszisztémája. Májusban, a 
Duna-menti ártéri erdők tájvédelmi körzet 
munkatársával, Kristián Bacsoval együtt 
végigsétáltunk a homokdűnén, hogy érté-
keljük, hol tart a homokdűne megóvása. 
Örömmel vettük, amikor dicséretben része-
sített minket, mivel a dűnéről eltávolítottuk 
a nemkívánatos cserjéket, és jelentősen 
javult az eredeti homokkedvelő növények 
állapota. A gumós macskahere (Pholomis 
Tuberosa L.), amely csaknem eltűnt a dű-
néről, ma már nagyobb mértékben jelen 
van, csakúgy, mint a szárazságkedvelő 
füvek és egyéb növények, amelyeket az 
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résére hatalmas ingákat használtak, melyek 
a nehézségi gyorsulást mérték, ezáltal ha-
tározva meg a földgömb  alakját  (vagyis 1 
kg nem mindig és nem mindenhol jelent 1 
kg). Ezek bebetonozott fém „félgömbök“, 
melyek csúcsán nyílás van. A nehézségi 
gyorsulás hosszútávú megfigyelése alapján 
a tudósok megtudják határozni, mi történik 
a lábunk alatt száz vagy ezer kilométeres 
mélységben. Minél magasabb a mért érték, 
annál sűrűbb a tömeg, anyag alattunk. 

Kellemetlen meglepetésként ért minket, 
hogy ezen hálózatok több pontja városunk- 
ban meg lett rongálva. Az épületek tulajdo-
nosai jóhiszeműen javítják az épületeket, 
eközben ezeket a pontokat megrongálják 
vagy eltávolítják, ezt a SzK Geodéziai, Kar-
tográfiai és Kataszteri Hivatalának munka-
társai a rendszeres ellenőrzéseik során álla-
pítják meg. A katolikus templom előtt lévő 
gravimetrikus pont például a térkő lerakása 
során teljesen eltűnt. Ezeknek az eseteknek 
egy közös nevezője van – a járatlan és hozzá 
nem értő emberek, akik figyelmen kívül 
hagyják a geodéziai hálózatokat védő törvé-
nyeket és előírásokat. 

Ma a GPS-ben bízunk, amely biztosan 
elvezet úticélunkhoz, és a földmérők neki 
köszönhetően mérik ki az egyes létesítmé-
nyeket, de a GPS is csak földmérők ezreinek 
köszönhetően működhet, akik majdnem az 
egész világot aprólékosan feltérképezték és 
lemérték. 

A Geodéziai és Kartográfiai Intézet által 
működtetett Szlovák Térbeli Obszervációs 

Szolgálat a globális navigációs műholdas 
rendszereket (GPS, Galileo, GLONASS, 
BeiDou) használja fel a létesítmények 
pontos térbeli elhelyezkedésének megálla-
pítására. Ez azonban nem jelenti azt, hogy 
a geodéziai hálózat értelmét vesztette. Ellen-
kezőleg. A navigációs rendszereket folya-
matosan a geodéziai hálózat pontjai alapján 
kalibrálják. A térbeli alappontok a földi rá-
diójel kiegészítő kalibrálására szolgálnak, 
ami kiküszöböli a műholdas GPS jelek ha-
tását a Föld ionoszférájára. Nem véletlenül 
olvasható mindegyiken a következő figyel-
meztetés: „A rongálás büntetendő“.

A Föld nem állandó, változatlan. A szin-
tezési pontok „mozognak“, süllyednek és 
emelkednek,, és nemcsak pár milliméternyit, 
de sokszor egy évtized alatt 20, 25 cm-t is. 
Például az 1888-ban, a bécsi birodalmi geo-
lógiai intézet által meghatározott, és a bécsi 
katonai földrajzi intézet által bemért 7 alap 
szintezési pont közül a sztrescsnói már 4 cm 
süllyedt, az alagutat, a Rakytie dombot és 
a Vág medrét is beszámítva. 

Ha valahol az „Állami szintezési pont. 
A rongálás büntetendő“ szöveggel talál-
koznak, tudják, hogy ez nem az létesítmény 
dísze, hanem egy fontos pontja a geodéziai 
alaphálózatnak. Ha tudomásukra jut, hogy 
egy ilyen pontot megrongáltak vagy eltávo-
lítottak, jelezzék a SzK Geodéziai, Karto-
gráfiai és Kataszteri Hivatalánál. A hivatal 
honlapján számtalan érdekes információ 
megtalálható.

Talamon Lóránt

idegenhonos növények majdnem teljesen 
kiszorítottak eredeti élőhelyükről.

Ma egy hosszú út kezdetén állunk, 
hiszen a természetnek nem lehet parancsol-
ni, és az idegenhonos növények kíméletlen 
harcot folytatnak élőhelyükért. Ezért meg- 
egyeztünk a következő lépésekben, és az 
útmutatás alapján a legrövidebb időn belül 
tovább irtjuk a nemkívánatos növényzetet, 
hogy ezáltal a homokdűne visszanyerje 
eredeti jellegét. A következő feladat a teljes 
felszín megbontása lesz, amelyben szükség 
van az erdészettel való együttműködésre.

A védett területek megóvására legjobb 
megoldást a juhok és kecskék legeltetése 
jelentené: úgy, ahogy az a múltban is volt. 
A korabeli dokumentumok alapján ezen 
a területen egy ház állt, amelyet „juhász 
háznak” neveztek, és amely feltehetőleg 
helyet biztosított a juh-, illetve kecskenyáj-
nak. A homokdűnén kút is van állatitatóval. 

Kristián Bacsa arról tájékoztatott min-
ket, hogy a környezetvédelmi projektek 
keretén belül lehetőség nyílik a hasonló, 
kis területű védett területek legeltetésére. 

Igyekezni fogunk, hogy a mi, diószegi ho-
mokdűnénk is bekerüljön ebbe a projektbe: 
felvettük a kapcsolatot azokkal az ökológu-
sokkal, akik az ehhez hasonló „legeltető” 
projektben Csehországban már részt vet-
tek. 

A mácsédi buckákkal eddig nem foglal-
koztunk, de a Duna menti ártéri erdők táj-
védelmi körzettel és a község vezetésével 
megegyeztünk abban, hogy első lépésként 
eltávolítjuk a nemkívánatos növényzetet és 
a „fekete” hulladéklerakatokat. 

Miért áldozzuk fel szabadidőnket 
a diószegi homokdűne megmentésére? 
Megpróbáljuk megmenteni az eredeti 
ökoszisztémát, mert tudatosítottuk, hogy 
minden elhanyagolt terület Európában 
illegális hulladéklerakatként funkcionál 
tovább. Idővel ezek a kis sztyeppék, mint 
a miénk is, visszafordíthatatlanul benőnek 
gyommal, bokrokkal, akáccal vagy az ide-
genhonos bálványfával, s tejesen alaktalan-
ná válnak. 

Ponvágli PT
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az új tanév kihívásaihoz. 
Hagyománnyá vált, hogy 

a szünidő első napjaiban is-
kolánkban nyári tábort szer-
vezünk, ami nagy népszerűség-
nek örvend tanulóink körében. 
Alkotói és érdekes aktivitásból 
ismét rengeteg volt. A tanu-
lók napórát, barátságzászlót, 
fagyit, papírból napszemüve-
get, természetes anyagokból 
figurákat, saját gyurmát és 
nyálkát (slime) készítettek. Ki-
próbálták az íjászatot, a lábbal 
való festést, az agyaggal való 
munkát. Különböző sportjáté-
kok és versenyek vártak rájuk. 
Jutalmul zsetonokat kaptak, 
melyeket a tábori boltban édes-
ségre, és sok apróságra válthat-
tak be. Délután a medencénél 

pihenhettek, vagy táncoltak, 
énekeltek. Előadást tartott 
a Divadielko Maťko színház 
az „Ötletek minisztériuma“ 
című előadásával, ami a gye-
rekeknek nagyon tetszett, és 
sokat nevettek rajta. Idén egy 
egésznapos kirándulást is szer-
veztünk Bajmócra. A gyere-
kek először az állatkertet néz-              
ték meg, aztán GUMI LAND-                        
ban szórakoztak, ahol sok 
felfújható attrakció várt rájuk. 
Reméljük, hogy minden részt- 
vevőnek tetszett a nyári tábor. 
Már most készülünk a nyári is-
kolával, amely augusztus utol-
só hetében lesz, és ahol nem 
csak tanulás, de játszás, szóra-
kozás és alkotás is lesz. 

az iskola vezetése

4

 A Kuffner Károly Alapiskola és Óvoda életéből

A megismételhetetlen lég- 
körű események közé sorol-
hatjuk a tanév utolsó napját. 
Különösen ebben az évben 
volt más, mint az elmúlt évek 
során. Március felétől az isko-
lai oktatást a digitális váltot-
ta fel, új kihívásokkal kellett 
megküzdenünk, és új akadá-
lyokat kellett legyőznünk. De 
a tanulók többségének, a peda-
gógusok áldozatkész és felelős-
ségteljes munkájának, a szülők 
segítségének köszönhetően 
megbirkóztunk mindezzel, és 
június 29-én ünnepélyes kere-
tek közt lezártuk a 2019/2020-
as tanévet. Először elsősünk, 
Mia Homérová verset szavalt, 
majd egy kedves dalt énekelt el 
Martin Kajan. Ünnepi beszédet 

Slávka Kramárová igazgatónő, 
és Szabó Antal polgármes-
ter mondott.  Ismét díjaztuk 
és megjutalmaztuk a legjobb 
tanulókat, akik tanítóik veze-
tésével számos olimpiászon, 
versenyen és aktivitáson vettek 
részt az iskolaév folyamán, de 
elismerésben részesültek a leg-  
aktívabb sportolók és papír-
gyűjtők is. A kilencedikesek 
nevében az iskola vezetésétől, 
a pedagógusoktól, az iskola 
dolgozóitól és az iskolatársak-
tól Sofia Šuľanová és Lukáš 
Lahvička, a 9. A tanulói bú- 
csúztak el. Befejezésképpen az 
igazgatónő minden jelenlévő-
nek szép nyarat, sok élményt, 
és nem utolsósorban kellemes 
pihenést, és feltöltődést kívánt 

ISKOLÁINK
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A Petőfi Sándor MTNy Alapiskola tevékenységéről

Jelentős évforduló

A Szlovák Köztársaság 
Központi Válságstábja határo-
zata alapján 2020. március 16-
tól egészen visszavonásig az 
ország valamennyi iskolájában 
a tanítás fel lett függesztve. A 
kialakult krízishelyzet rend- 
kívüli kihívások elé állította 
a társadalmat. Az iskolákban 
távoktatást vezettek be, vala-
mennyi elektronikus médium 
fel lett használva, hogy a diá-
kok megfelelő képzésben ré-
szesüljenek. 

Ezúton szeretnénk köszö-
netet mondani a gyerekeknek, 

szülőknek, hogy e nehéz hely-                                                                      
zetben  türelmesek voltak,                                                                                                                                         
helytálltak és együttműködtek 
a pedagógusokkal, segítették 
munkájukat.

Kedves gyerekek! Jó pi-
henést, kellemes kikapcsoló-
dást kívánunk a vakáció ideje 
alatt, hogy szeptemberben 
újult erővel vághassunk neki 
a következő tanévnek.
    
    
 Mgr. Balogh Katalin 

Hosszú, 70 év telt el azóta, 
hogy 9 éves tanulmányainkat 
befejezvén, utoljára kedves 
iskolánk, a Diószegi Középis-
kola padjaiban ültünk. A Fučík 
utcai óvoda épületében volt az 
iskola, és mi voltunk a hábo-
rút követő első végzősök. Az 
iskola megnevezése azóta sok-
szor megváltozott. Emlékeink 
azonban nem változtak, ha-
bár a 38 végzősből ezt a szép 
évfordulót már csak páran ér-
ték meg. 

Emlékeink sok történethez 
kanyarodnak vissza, akár az 
oktatás, akár a szórakozás kap-
csán. A II. világháború befeje-
zése óta öt év telt el, ami egy 
ember életében nem olyan sok. 
Azonban a mi 20  osztálytár-
sunk számára az iskolakezdés 
egy nagy mérföldkövet jelen-
tett. Számukra a legnagyobb 
változás a szlovák nyelv el-
sajátítása volt, mivel 1945 
májusában Szlovákia területén 
kizárólag szlovák iskolák jöt-
tek létre. Nehéz évek voltak 
ezek, hiszen a szlovákon kívül 
a tanításra is fel kellett készül-
niük. Bravúrosan sikerült is 
nekik, köszönhetően kiváló 
tanítóiknak: Mária Križa-                                                                    
novának, Agnesa Zapleta-
lovának vagy Augustín Na-
ďovič igazgató úrnak, de 
természetesen a szlovákul 
beszélő osztálytársaiknak is. 
Sokan közülünk kitüntetéssel 
végezték el az iskolát, tízen 
érettségit, nyolcan főiskolai, 
a többiek pedig szakmunkási 
végzettséget szereztek. Né-
hány lány az iskola befejezé-

se után a helyi cukorgyárban 
vagy a községi hivatalban 
helyezkedett el, ahol naponta 
bizonyították kiváló szlovák-
tudásukat. Végzettségüket ké-
sőbb munka mellett bővítették 
ki. 

Érdekességnek számít, 
hogy akkor az osztályokban 
sokkal több gyerek volt, mint 
manapság. A mi osztályunkból 
a harmadik évfolyam után hat 
osztálytársunk ment ún. inasis-
kolába, amit az akkori törvé-
nyek és rendeletek megenged-
tek. 

Visszaemlékezünk az 
élénk szabadidős tevékeny-
ségre is. Lehetőségünk volt 
néhány sportszakkörre, ének- 
és tánckörre, sőt gépírásra is 
járni, színházat csináltunk, 
különböző szavalóversenye-
ket, álarcosbálokat, vagy az al-
sóbb évfolyamokkal karöltve 
osztálydíszítési versenyeket 
rendeztünk.

Különlegességnek számít, 
hogy a Magas-Tátrában el-
sőként hoztuk létre a háromhe-
tes természetiskolát, a Šalvio-
vý prameň nevű nyaralóban, 
amely ma már szintén csak 
emlék. 

Remélem, hogy a még élő 
osztálytársak, de az alsóbb 
évfolyamok tanulói is, akikkel 
barátkoztunk, szeretettel és 
örömmel emlékeznek erre 
a szép évfordulóra. A többi ol-
vasónak kívánom, hogy ők is 
emlékezzenek meg a diószegi 
iskolában eltöltött évekről. 

Mgr. Alica Dömötörová

A II. világháború befejezésének 
75. évfordulója

2020. május 8-án a II. vi-
lágháború befejezésének 75. 
évfordulójára emlékeztünk. 
A koronavírus járvány miatt 
csak szűk körben, a nyilvá-
nosság kizárásával, a kultúr-
ház falán lévő emléktáblák 

megkoszorúzásával tiszteleg- 
tünk a II. világháborúban ele-
sett hősök emléke előtt.

Ing. Zuzana Červenková

ISKOLÁINK
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es évi zárszámadását, valamint a gazda-
sági eredményekről szóló jelentést;

• a Diószegi Technikai Szolgáltató Vál-
lalat Kft. 2019-es évi zárszámadását, és 
a gazdasági eredményekről szóló jelen-
tést;

• a Vince-erdei Termálfürdő Kft. 2019-es 
évi zárszámadását, és a gazdasági ered-
ményekről szóló jelentést.

• „Az Összevont Iskola, Iskola u. 1087, 
Diószeg területére tervezett Óvoda el-
leni petíciót”, amelyet Diószeg Város 
polgármesterének, és a Diószegi Városi 
Önkormányzat képviselőinek címeztek.

A városi képviselő-testület megválasz-
totta: 

• Agáta Zelinkovát a VÖ mellett működő 
szociális és lakásügyi bizottság alel-
nökévé, és PhDr. PaedDr. Takács Attilát 
a VÖ mellett működő pénzügyi bizott-
ság tagjává.

• Mgr. Eva Miklosovát a VÖ mellett 
működő pénzügyi bizottság tagjává. 

A városi képviselő-testület nem hagyta 
jóvá:

• A Mikroregión 11 PLUS társulásba való 
belépést.

• A 286/MZ-2018 sz., 2018. 06. 13-án 
kelt határozat eltörlésére szóló javasla-
tot, melynek tárgya, a Diószeg Város 
lakosainak a Vince-erdei termálfürdő 
belépti díjából adott 50%-os kedvezmé-
ny azonnali hatállyal bevezetett eltörlé-
se volt.

• A Fučík utca 340 házszám alatti lakóház, 
lakás és nem lakáscélú helyiségek tulaj-
donosainak kérelmét a lakóház melletti 
telkek megvételére.

A jegyzőkönyv teljes terjedelmében 
megtalálható a www.sladkovicovo.sk cí-
men.

2 VÁROSI TÁJÉKOZTATÓ

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. június 17-én megtartott 20. üléséről 

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. június 24-én megtartott 21. rendkívüli üléséről 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

• a 20. ülés napirendi pontjait;
• a Diószegi Vízgazdálkodási Vállalat, 

Kft. – Vodárenská spoločnosť Slád-
kovičovo, spol. s.r.o. felügyelőta-
nácsának tagjait, akik a következők: 
MVDr. Pavol Bartaloš, Alexander 
Bende, Ing. Boris Brunner, Kolo-
man Hrdlica, Mgr. Edita Katonová,  
Ing. Štefan Lauko, JUDr. Alexandra 
Machanová, Srejner Attila, Eva Sudo-
vá, PhDr. PaedDr. Takács Attila, Agáta 
Zelinková. 

• A Diószegi Vince-erdei Termálfürdő 
Kft. – Termálne kúpalisko Vincov les, 
s.r.o., felügyelőtanácsának tagjait, akik 
a következők: MVDr. Pavol Bartaloš, 
Alexander Bende, Ing. Boris Brunner, 
Koloman Hrdlica, Mgr. Edita Katono-
vá, Ing. Štefan Lauko, JUDr. Alexandra 
Machanová, Srejner Attila, František 
Ruman, Eva Sudová, PhDr. PaedDr. Ta-
kács Attila, Agáta Zelinková.

• Diószeg Város egész éves gazdálkodá-
sát fenntartás nélkül.

• A 2019-es év 146 938,70 euró összegű 
költségvetési feleslegének felhasználá-
sát a tartalékalap képzésére.

• Diószeg Város 2020-as évi költségveté-
sének 2. sz. módosítását a költségvetés 
bevételi és kiadási oldal 2 876 629 euró 
összegű megemelésével. 

• 4700 euró összegű támogatást a város 
költségvetéséből a TJ Slavoj Sládkovi-
čovo Asztalitenisz Szakosztály 2020-as 
évi tevékenységére. 

• Vissza nem térítendő anyagi támogatás 
iránti kérelem beadását a „Geotermikus 
energia hasznosítá sa hőszivattyúkkal” 
projektre, a projekt megvalósítására, a 
24 181,25 euró összegű önrész biztosí-
tására, amely a teljes, 483 624,88 euró 
összegű költségek 5%-át teszi ki. 

• Szolgalmi jog bejegyzését a szolgalmi 
jog gyakorlására jogosult ingatlan min-
den tulajdonosa javára, ami a magán-
területen való szabad belépés, átkelés és 
motoros, nem motoros közlekedési esz-
közök, gépek és mechanizmusok áthaj-
tási jogának az érvényesítésében nyil-
vánul meg az 1705 sz. tulajdoni lapon 

vezetett 3113/1 sz., a szolgalmi jog 
gyakorlásával érintett ingatlan terhére. 
A szolgalmi jog bejegyzése a 4213 sz. 
tulajdoni lapon vezetett 3105/1 és 3104 
sz. parcella javára történik. 

• Diószeg Város tulajdonának eladását 
egyedi elbírálás okán Ľudovít G. és 
feleségének Katarína G.-nek 20,- euró / 
m2 eladási áron.

• A közös helyiségek használóinak kérel-
me alapján a bérleti díj és az egészség- 
ügyi központ épületében lévő közös 
használatú helyiségek utáni költségek 
elengedését április hóért 50%-ban, 
május hóért 20%-ban.

A városi képviselő-testület hatálytalaní-
totta:

• A 6/MZ-2018 sz., 2018. 12. 19-én kelt 
határozat egy részét, valamint a 30/MZ-
2019 sz., 2019. 01. 23-án kelt határozat 
azon részét, mely a VÖ mellett működő 
szociális és lakásügyi bizottság alel-
nökévé, és a VÖ mellett működő pénz- 
ügyi bizottság tagjává Ing. Pavol Dovalt 
nevezte ki.

• A 89/MZ-2018 sz., 2019. 09. 18-án kelt 
határozatot.

• A 90/MZ-2019 sz., 2019. 09. 18-án kelt 
határozatot.

A városi képviselő-testület tudomásul 
vette:

• Ing. Pavol Doval képviselő írásbeli le-
mondási nyilatkozatát képviselő poszt- 
járól 2020. 05. 14-i keltezéssel, s meg- 
állapította, hogy PhDr. PaedDr. Takács 
Attila pótképviselőként 2020. 05. 19-én 
letette a városi képviselő-testület képvi-
selőjének esküjét. 

• Ing. Jaroslava Bagiová és Mgr. Iva-
na Vavríková, a Diószegi VÖ mellett 
működő pénzügyi bizottság tagjainak 
lemondását.

• a város főellenőrének állásfoglalását a 
2019-es évi zárszámadáshoz, melyben 
megállapította, hogy a 2019-es költség- 
vetés merítése összhangban volt az elfo-
gadott költségvetéssel.

• A Diószegi Vízügyi Társaság Kft. 2019-

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

• a 21. rendkívüli önkormányzati ülés na-
pirendi pontjait;

• vissza nem térítendő anyagi támogatási 
kérelem benyújtása a „Fučík utcai Óvo-
da férőhelyeinek bővítése új épület épí-
tésével” elnevezésű projektre;

• a min. 5%-os kötelező önrész biztosí-
tását a projekt teljes elszámolható kia-
dásaiból, a nem elszámolható kiadások 
finanszírozását a város költségvetésé-
ből, miközben a projekt megvalósítá-
sának teljes összege 838 392,98 euró, 
ebből az elszámolható kiadások összege 
621 465,60 eurót tesz ki, a vissza nem 

térítendő támogatás összege 590 392,32 
euró, az 5 %-os önrész 31 058,28 euró, 
a nem elszámolható kiadások összege 
pedig 301 392,98 euró. 

A jegyzőkönyv teljes terjedelmében 
megtalálható a www.sladkovicovo.sk cí-
men.
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2020. 9. 1-jei dátummal meghatározott 
időszakra – egy évre.

A jegyzőkönyv teljes terjedelmében 
megtalálható a www.sladkovicovo.sk cí-
men.

3VÁROSI TÁJÉKOZTATÓ

Felhívás a diószegi ebtartókhoz

A pályázatok eredményeiről

Állásajánlat

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. július 22-én megtartott 22. rendkívüli üléséről

Köszönetnyilvánítás

A Diószegi Ágostai Hitvallású Evan-
gélikus Egyházközség köszönetét fejezi ki 
a városi rendőrségnek, Jozef Varga úrnak 
azon helyzet megoldásáért, amely során 
megrongálódott az egyház vagyona.

Egyúttal köszönjük Viliam Brunner-
nek, valamint a többi segítőnek a káreset 
felszámolásához nyújtott segítséget.

Hálával az egyházközség 

Gyűjtőudvar nyitvatartása                     
2020. 7. 1-jétől

Hétfő  7.00 - 18.00
Kedd  7.00 - 15.30
Szerda 7.00 - 15.30
Csütörtök 7.00 - 18.00
Péntek 7.00 - 15.30
Szombat 7.00 - 12.00
Vasárnap ZÁRVA

Diószeg Város felszólítja az ebtulajdo-
nosokat, hogy:

1. biztosítsák az ebek transzponderrel (az 
eb és az állattulajdonos adatait tartalma-
zó mikrochip) való megjelölését még 
az első tulajdonosváltást megelőzően, 
legkésőbb az eb 12 hetes koráig, és a 
transzponderrel megjelölt eb adatait 
regisztrálják a központi adatbázisba az 
állategészségügyről szóló 39/2007 sz. 
törvény 19 § 9 bekezdése alapján. A kö-
telezettség elmulasztása miatt az állate-
gészségügyi hatóság 50 euró büntetést 
róhat ki. 

2. A 6 hónaposnál idősebb ebek esetében 
az 582/2004 sz. törvény 26 §-a értelmé-
ben a kutyát a Diószegi Városi Hiva-
talban kell bejelenteni. A város a jegy-
zékbe vett kutya részére az ebtartónak 
kutyabilétát ad ki. Ha megállapításra 
kerül, hogy a tulajdonos, ebtartó nem 
adta le az adóbevallását, az adókezelő az 
563/2009 sz. törvény 15 §, 3 bekezdé-
se alapján, meghatározza az adózási 
kötelezettséget a rendelkezésére álló, 
illetve az általa beszerzett segédesz-
közök alapján, miközben a 155 § 1 be-
kezdése értelmében az adózóra bírságot 
róhat ki. Az adózó, akinek bejelentett 
kutyája volt, és már nem birtokolja azt 

(a kutya elhunyt, eladta, elajándékozta 
vagy elveszett), az adózási kötelezett-
ség megszűnéséről értesíti a Diószegi 
VH-t. Az adóbevallás formanyomtatvá-
nyait (bevallás – megszűnés) az eb tu-
lajdonosa, ill. a kutyatartó átveheti a VH 
adóosztályán, vagy letöltheti a www.
sladkovicovo.sk honlapról.

3. Tartsák be az ebtartás és -tenyésztés fel-
tételeit szabályozó 35/2003 sz. Diószeg 
Város által kiadott önkormányzati ren-
delet és későbbi módosításainak rendel-
kezéseit!

 Ing. Krommer Gábor, 
a VH elöljárója

A Diószeg Város fenntartása alá tarto-
zó iskolák igazgatói posztjára kiírt pályá-
zatok elbírálása alapján, illetve az egyes 
iskolák iskolai tanácsának javaslatára: 
Szabó Antal polgármester 2020. július 
1-jével, 5 éves megbízatási időszakra a 
Petőfi Sándor MTNy Alapiskola és Óvo-
da, Richter u. 1171, Diószeg, igazgató-
jává PaedDr. Takács Katalint, valamint 

a Spojená škola, Školská 1087 – Össze-
vont Iskola, Iskola u. 1087 igazgatójává           
PaedDr. Slávka Kramárovát nevezte ki. 
Mindkét iskola igazgatójának sok sikert 
kívánunk a nehéz, igényes munkához. 

A városi önkormányzat nevében a 
Petőfi Sándor MTNy Alapiskola és Óvo-
da leköszönő igazgatójának, Mgr. Halás 
Máriának köszönjük az igazgatói poszton 

elvégzett eddigi munkát, valamint a sok 
évig tartó aktív pedagógiai tevékenységét. 

Ing. Mária Gubíniová
a belső igazgatás és szociális ügyek 

osztályának osztályvezetője

Diószeg Város teljeskörű munka-
viszonyba felvesz gondozókat vagy gon-
dozónőket olyan személyek ápolására és 
gondozására, akik más személyek segít-
ségére szorulnak. Feltétel a 220 óra ter-
jedelmű akkreditált gondozói tanfolyam 
elvégzése, vagy a 448/2008. számú, a szo-
ciális szolgáltatásokról szóló törvény 84§, 
8 bekezdése alapján előírt szakképzettség.

Az érdeklődők felvételi kérelmüket 
rövid életrajzzal, a képzettséget igazoló 

okirattal, vagy az akkreditált képzés elvég-                                                                                 
zését igazoló dokumentummal a követ-
kező címre juttathatják el (postán, e-mail-
ben vagy személyesen): 

Mestský úrad Sládkovičovo, Fučíkova 
329, 925 21 Sládkovičovo vagy a sladko-
vicovo@sladkovicovo.sk e-mail címre..

Ing. Krommer Gábor, 
a VH elöljárója

 A városi képviselő-testület jóváhagyta:

• a 22. rendkívüli önkormányzati ülés na-
pirendi pontjait;

• a Szlovák Földalap tulajdonában 
lévő ingatlan ingyenes átruházását a 
„Diószeg, Újhelyi szennyvízhálózat és 
szennyvíztisztító” közhasznú építmény 
építése céljából;

• egyszobás lakás kiutalását a Fučík utcán 
Denisa N. után Katarína R.-nek 2020. 8. 
1-jei dátummal meghatározott időszak- 
ra – egy évre;

• háromszobás lakás kiutalását a Fu-
čík utcán Marián Sz. után Iveta L.-nek 



DIÓSZEGI ÉLET
tájékoztató lap

XXVII. évfolyam 2020/3. szám, kiadja Diószeg városa

Új óvoda építése Diószegen MEGHÍVÓK
2020.8.15., 18.30 az Inovatech előtt       
Csemadok-nap
Fellépnek: Kis Megyer és Csilizke 
Gyermek NE, a csorvási Kisze 
citeraegyüttes, a Mórinca NE, Horváth 
Réka és Ravasz Orsolya énekesek, és a 
Megyer Táncegyüttes. A szórakozásról a  
Balance Band zenekar gondoskodik.

2020.8.22- 23., 9.00 a Vince-erdei 
kövecsesen 
24-órás horgászverseny 
Rajtdíj: 30 euró 2 botra 
Díjazva a 3 legnehezebb hal lesz. 
Rajtjegyek a Fučík u. 4. szám 
alatti halászházban kaphatók 
a horgászengedélyek kiadására 
meghatározott napokon. Információk 
Mgr. Peter Chrenkonál a 0903 134 671 
telefonszámon. 

2020.8.28., 10.00 a régi kultúrháznál  
Ünnepi koszorúzás a SzNF 
alkalmából

2020.8.31, 19.00 az Inovatech előtt 
Alkotmánynapi tábortűz 
Fellépnek: a Diószegi Szenior Klub 
énekkara, a Dió héj citerazenekar, a 
Dudváh folklóregyüttes, és Dušan Fóka 
és zenekara. 

A további rendezvényekről a városi 
hangszórón, a város honlapján, és a 
„Život v Sládkovičove“ Facebook oldalon 
keresztül  tájékoztatjuk Önöket  a SzK 
Közegészségügyi Hivatala által hozott, a 
Covid-19 vírus terjedését megakadályozó  
intézkedések függvényében.

Városunkban jelenleg 4 óvoda műkö-
dik:

• Fučík utcai óvoda
• Janko Kráľ utcai óvoda
• J. Dalloš lakótelepi óvoda
• Ábrahám úti magyar tannyelvű óvo-

da.

Városunk óvodái fokozatosan lettek 
felújítva és bővítve. 2016-ban a Dalloš 
lakótelepi volt óvoda gazdasági pavilonjá-
ban lett kialakítva 2 új óvodai osztály 30 
gyermek részére. 2018-ban az Ábrahám 
úti magyar tannyelvű óvoda felújítása és 
bővítése lett megvalósítva, 2019-ben pe-
dig a Janko Kráľ utcai óvoda lett bővítve 2 
osztállyal, 30 gyermek részére. Ugyaneb-
ben az évben megtörtént az óvoda utólagos 
hőszigetelése és fűtőrendszerének cseréje 
is. A helyi önkormányzat az óvodák bőví-
tésére és felújítására 680 554 eurót költött, 
ebből a különböző pályázatokon elnyert 
vissza nem térítendő támogatások össze-
ge 504 770 euró, saját forrásunkból erre 
a célra 175 781 eurót költöttünk. Már csak 
a Fučík utcai óvoda felújítása áll előttünk.

A Fučík utcai óvoda jelenlegi rossz 
műszaki állapota miatt az épület egy ré-
szét bezárták, így annak befogadó ké-
pessége csökkent. Anyagi forrásokat ke-
restünk az óvoda újjáépítéséhez. Végül 
úgy döntöttünk, hogy megpályázzuk azt a 
pénzügyi forrást, amelyet a Szlovák Köz-
társaság Belügyminisztériuma, az Emberi 
Erőforrások Pályázat keretén belül hir-
detett meg a OPLZ-PO6-SC612-2019-2 
számú felhívás alapján.

A felhívás áttanulmányozását követően 
úgy döntöttünk, hogy nem a meglévő óvo-
dát fogjuk felújítani (ez esetben a felújí-
tásra 2 700 euró/gyerek támogatás állna 
rendelkezésre), hanem új óvodát építtet a 
város (így a rendelkezésre álló pénzügyi 
forrás 8 950 euró/gyerek). A tervezett új 
óvoda kapacitása 60 gyermek lesz, ezál-
tal a vissza nem térítendő összeg eléri az 
537 000 eurót (60 gyerek x 8.950 euró/
gyerek).

Az óvoda elhelyezésére és felépítésére 
a városban 3 helyszín jött szóba. A városi 
képviselő-testület döntése alapján a helyi 
önkormányzat az új óvodát az Iskola ut-
cai szlovák alapiskola területén építi majd 
meg. Az iskolát övező terület kellő nagy-
ságú, az alapiskola főépületén kívül talál-
ható itt tornaterem, étkezde, sportpályák, 
s egy lakótömb 4 lakással. Elkezdődött a 
tervdokumentáció és a pályázat elkészí-
tése, melynek fő célja, hogy vissza nem 
térítendő pénzügyi forrásokhoz jussunk.

Az új óvoda 60 gyerek számára ké-
szül, tervek szerint földszintes épület 
lesz, melynek az alaprajzi méretei 37,16 
x 17,60 m. Az épület hosszanti tartórend-
szere előregyártott vasbeton szerkezet. 
Az épület héjazata, nyílászárói úgy lettek 
tervezve, hogy azok megfeleljenek a hő-
technikai előírásoknak. A külső ablakok 
és ajtók alumíniumból készülnek majd, a 
felületkezelések és a belső szerelvények 
átlagon felüli minősége emeli majd az 
épület színvonalát. A teljes költségvetés, 
beleértve az óvoda felszerelését, eléri 
a 838 392 eurót, amelyből a vissza nem 
térítendő támogatás összege 590 392,32 
euró. 

Az építési eljárás során az óvoda épí-
tése ellen tiltakozó jegyzéket nyújtottak 
be a városi hivatalhoz.

A tiltakozó jegyzék megvitatása után 
nyilvánvalóvá vált, hogy az érintettek 
nem rendelkeztek elegendő információ-
val az épülettel és az építkezéssel kapcso-
latban. A kellő magyarázatot követően az 
érintettek beleegyeztek az óvoda építésé-
be.

Diószeg városa 2020. június 26-án 
benyújtotta a vissza nem térítendő támo-
gatás elnyerésére írt pályázatát, és most 
türelmesen várjuk projektünk értékelését.

Szabó Antal
polgármester


